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ACTA PLE NÚM. 5/05 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA  31 DE 
MARÇ DE  2005 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 31 DE MARÇ DE 2005  
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
trenta-u de març de dos mil cinc, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr. Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Sergio Fernández Mesa 
Sra. Rocio García Pérez 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
 
 
Regidors/es 
 
Sra. Pilar Albiol Gilabert   
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr. Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sr. Salvador Colominas Tutusaus 



2 

Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Elisa Corral Lozano 
Sra. María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Jordi García Guitart 
Sra. Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra. María José Mont Rieiro 
Sra. Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr. Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT 
 
Amb veu i vot 
 
Excusa  
 
Sr. Miguel López Sánchez 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 3/05, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 24 de febrer d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 2.- Aprovació de l'acta núm. 4/05, corresponent a la sessió 
extraordinària i urgent del dia 11 de març d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 Per la Secretària Accidental de la Corporació i a efectes de la seva 
ratificació o el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions 
dictats per l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 3.1.- Decret núm. 579/05 de data 21 de febrer  
 
 “Vist el Decret de l'Alcaldia número 158/05, de 21 de gener de 
2005, que aprova l'increment del 2% sobre les retribucions bàsiques, 
antiguitat, pagues extraordinàries, complementàries, i productivitat del 
personal funcionari, eventual, interí, laboral i laboral eventual, establertes per 
l'exercici 2005, amb efectes del 1 de gener de 2005,  
 
 Atès que el Decret esmentat no feia cap previsió respecte a 
l'increment que s'ha d'aplicar a les quanties establertes per gratificacions 
extraordinàries i que es troben recollides en la Normativa de Retribucions de 
l'Ajuntament, 
  
 Atès el que preveu l’article 19 de la Llei 2/2004, de 27 de desembre, 
de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2005, 
 
  Atès el que preveuen les Bases d'Execució del Pressupost d'aquest 
Ajuntament per l'exercici 2005, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia en virtut de les atribucions que 
legalment té conferides 
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HA RESOLT 

 
 Primer.- Aplicar amb efectes 1 de gener de 2005, un increment del 
2% sobre les quanties a percebre per gratificacions extraordinàries pel 
personal funcionari i laboral d'aquest Ajuntament per l’exercici 2005. 
 
 Segon.- Incorporar el contingut de la present resolució en la nova 
Normativa de Retribucions i de Provisió de Llocs de Treball d'aquest 
Ajuntament per l'exercici 2005. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal,  en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per informar que aquest Decret fa referència a l’increment de les 
quanties de gratificacions extraordinàries que rep el personal funcionari i 
laboral i que també s’han d’incrementar un 2%. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.2.- Decret núm. 707/05 de data 28 de febrer 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència del Patronat Municipal de 
l’Emissora Ràdio Cornellà número 3/05 de data 22 de febrer de 2005, d’elevar 
a aquesta Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del 
Pressupost del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de 2004. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovat per Ordre de 17 de juliol de 
1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 192 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà, corresponent a l’exercici de 2004, 
segons el resum següent:  
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A) ESTAT DE LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST D'INGRESSOS, EXERCICI CORRENT  

    

 PREV.INICIAL/ PREV.DEFINITIVA/ RECAPTACIÓ LÍQUIDA/ 

CAPITOL MODIFICACIONS DRETS RECONEGUTS LÍQUIDS PENDENT DE COBRAMENT 

    

I. IMPOSTOS DIRECTES 0,00 0,00 0,00

 0,00 0,00 0,00

II. IMPOSTOS INDIRECTES 0,00 0,00 0,00

 0,00 0,00 0,00

III. TAXES I ALTRES INGRESSOS 63.006,00 85.661,00 98.893,81

 22.655,00 99.700,65 806,84

IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS 131.112,00 131.112,00 131.750,00

 0,00 131.750,00 0,00

V. INGRESSOS PATRIMONIALS 600,00 600,00 883,13

 0,00 883,13 0,00

TOTAL OPERACIONS CORRENTS 194.718,00 217.373,00 231.526,94

  22.655,00 232.333,78 806,84

VI. ALIENACIÓ D'INVERSIONS 0,00 0,00 0,00

 0,00 0,00 0,00

VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00 0,00 0,00

 0,00 0,00 0,00

TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL 0,00 0,00 0,00

  0,00 0,00 0,00

VIII. ACTIUS FINANCERS 0,00 18.017,00 0,00

 18.017,00 0,00 0,00

IX. PASSIUS FINANCERS 0,00 0,00 0,00

 0,00 0,00 0,00

TOTAL OPERACIONS FINANCERES 0,00 18.017,00 0,00

  18.017,00 0,00 0,00

TOTAL PRESSUPOST 194.718,00 235.390,00 231.526,94

  40.672,00 232.333,78 806,84

    

 
B) ESTAT DE LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE DESPESES, EXERCICI CORRENT  

    

 CRÈDIT INICIAL/ CRÈDIT DEFINITIU/ PAGAMENTS LÍQUIDS/ 

CAPITOL MODIFICACIONS OBLIG.RECONEGUDES LÍQUIDES PENDENT DE PAGAMENT 

    

I. DESPESES DE PERSONAL 158.165,00 163.780,00 153.405,09

 5.615,00 156.152,59 2.747,50

II. DESPESES EN BÉNS I SERVEIS 36.553,00 61.355,00 45.053,82

 24.802,00 46.556,90 1.503,08

III. DESPESES FINANCERES 0,00 0,00 0,00

 0,00 0,00 0,00

IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS 0,00 0,00 0,00

 0,00 0,00 0,00

TOTAL OPERACIONS CORRENTS 194.718,00 225.135,00 198.458,91

  30.417,00 202.709,49 4.250,58
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VI. INVERSIONS REALS 0,00 10.255,00 7.366,30

 10.255,00 7.366,30 0,00

VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00 0,00 0,00

 0,00 0,00 0,00

TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL 0,00 10.255,00 7.366,30

  10.255,00 7.366,30 0,00

VIII. ACTIUS FINANCERS 0,00 0,00 0,00

 0,00 0,00 0,00

IX. PASSIUS FINANCERS 0,00 0,00 0,00

 0,00 0,00 0,00

TOTAL OPERACIONS FINANCERES 0,00 0,00 0,00

  0,00 0,00 0,00

TOTAL PRESSUPOST 194.718,00 235.390,00 205.825,21

  40.672,00 210.075,79 4.250,58

    

 
C) ESTAT DE LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST D'INGRESSOS, EXERCICIS TANCATS   

      

 SALDO MODIFICACIONS I DRETS   PENDENT DE 

EXERCICI INICIAL ANUL.LACIONS RECONEGUTS NETS RECAPTACIÓ COBRAMENT 

      

 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

TOTAL 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

      

      

D) ESTAT DE LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE DESPESES, EXERCICIS TANCATS   

      

 SALDO  OBLIG.I PAGAMENTS  PENDENT DE 

EXERCICI INICIAL MODIFICACIONS ORDENATS NETS PAGAMENTS PAGAMENT 

      

2000 336,05 0,00 336,05 0,00 336,05

2002 3.370,55 -3.370,55 0,00 0,00 0,00

2003 3.437,14 0,00 3.437,14 3.437,14 0,00

TOTAL 7.143,74 -3.370,55 3.773,19 3.437,14 336,05

      

 
E) RESULTAT PRESSUPOSTARI DE L'EXERCICI  

  

  

DRETS RECONEGUTS NETS (+) 232.333,78

OBLIGACIONS RECONEGUDES NETES (-) 210.075,79

RESULTAT PRESSUPOSTARI (=) 22.257,99

DESV.POSITIVES DE FINANÇAMENT (-) 0,00

DESV.NEGATIVES DE FINANÇAMENT (+) 0,00

DESPESES FINANÇADES AMB ROMANENT DE TRESORERIA (+) 11.076,55

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT (=) 33.334,54
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F) ROMANENT DE TRESORERIA  

  

1. DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT (+) 4.132,69

DEL PRESSUPOST D'INGRESSOS, EXERCICI CORRENT 806,84

DEL PRESSUPOST D'INGRESSOS, EXERCICIS TANCATS 0,00

D'ALTRES OPERACIONS NO PRESSUPOSTARIES 3.325,85

MENYS-SALDOS DUBTÓS COBRAMENT 0,00

MENYS-INGRESSOS REALITZATS PENDENTS D'APLICACIÓ DEFINITIVA 0,00

2. CREDITORS PENEDENTS DE PAGAMENT (-) 11.578,74

DE PRESSUPOST DE DESPESES, EXERCICI CORRENT 4.250,58

DE PRESSUPOST DE DESPESES, EXERCICIS TANCATS 336,05

DE PRESSUPOST D'INGRESSOS 0,00

DE RECURSOS D'ALTRES ENTITATS PÚBLIQUES 0,00

D'OPERACIONS NO PRESSUPOSTÀRIES 6.992,11

MENYS-PAGAMENTS REALITZATS PENEDENTS D'APLICACIÓ DEFINITIVA 0,00

3. FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA (+) 53.292,94

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (=) 45.846,89

ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES AMB FINANÇAMENT AFECTAT 0,00

ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS 45.846,89

 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de l’exercici de 
2004. 
 
 Tercer.- Donar compte del present Decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 193 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei  Reguladora de les Hisendes 
Locals. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost al Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà, a l’Administració de l’Estat i a la 
Comunitat Autònoma, d’acord amb l’article 193.5 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós  de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals.” 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes 
Galindo, per manifestar que els Decrets núms.  707/05, 708/05 i 832/05, ja 
es van explicar amb deteniment en la Comissió Informativa, però en qualsevol 
cas, recordar que el tancament del pressupost reflecteix la situació de 
l’Ajuntament a 31 de desembre, atès que l’exercici de l’Ajuntament i els seus 
diferents organismes és l’any natural i ha de presentar la liquidació del 
pressupost a 31 de desembre respecte a l’estat d’ingressos i de despeses. 
 



8 

 En termes generals, al tancament del pressupost, es produeix una 
situació de deutors pendents de cobrament, de 5.225.413,38 euros per a 
l’Ajuntament; 774.213,61 euros per a l’IME; i 4.132,69 euros per a Ràdio 
Cornellà. 
 
 Pel que fa referència a creditors pendents de pagament –i seguint el 
mateix ordre- serien 12.995.779,94 euros; per a l’Ajuntament; 803.970,70 
euros per a l’IME; i 11.578,74 euros per a Ràdio Cornellà. 
 
 Els fons líquids de Tresoreria que seria, per tant, la diferència entre 
ambdós, serien de 43.962.625,- euros per a l’Ajuntament; 514.457,45 euros 
per a l’IME; i 53.292,94 euros per a Ràdio Cornellà. 
 
 Si atenem al romanent de Tresoreria, ens oferiria un resultat de 
romanent de Tresoreria total de 36.192.258,44 euros per a l’Ajuntament; 
484.700,36 euros per a l’IME; i 45.846,89 euros per a Ràdio Cornellà. 
 
 Pel que fa referència a despeses amb finançament afectat tindríem –
també successivament- 30.474.662,62 euros l’Ajuntament; 484.700,36 euros 
per a l’IME; i 45.846,89 euros per a Ràdio Cornellà. 
 
 Al final de tot això, el resultat pressupostari ajustat per a l’any 
2004, per a l’Ajuntament de Cornellà, ascendeix a 1.737.386,49 euros 
positius; per a l’IME 403.051,49 euros; i per a Ràdio Cornellà 33.334,54 
euros. 
 
 Aquesta situació és molt més ajustada respecte al pressupost inicial 
de la que hem tingut en anys anteriors, perquè a l’hora d’anar treballant la 
tècnica pressupostària hem anat afinant sobretot la periodificació de les 
inversions, cosa que en anys anteriors ens havia produït algun desajust entre 
el pressupost de l’any i l’execució i el pagament de la inversió. Generalment 
acostuma a haver un retard considerable entre l’aprovació inicial i el 
pagament i liquidació final d’una obra perquè sempre hi ha tendència –en 
termes generals- a allargar-se. 
 
 Per tant, s’ha anat perfilant des de l’anterior mandat la 
periodificació, de la despesa amb més finor –per dir-lo d’alguna forma- amb 
més exactitud i producte de tot això, el resultat pressupostari és més ajustat. 
 
 En termes generals, el pressupost es liquida en una situació 
acceptablement en línia del pressupost inicial i presenta una situació 
financera l’Ajuntament, -com diria algun amic meu- no per llançar coets, però 
sí amb una solidesa considerable.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 3.3.- Decret núm. 708/05 de data 28 de febrer 
 
 “Vista la liquidació de despeses i ingressos de l’exercici 2004 del 
Pressupost de l’Ajuntament, elaborada de conformitat amb les regles 420, 421, 
423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de Comptabilitat per a l’Administració 
Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol de 1990, en relació amb l’article 93 
del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès que s’ha emès informe favorable per la Intervenció General 
d’aquesta Corporació. 
 
 Atès que, en virtut d’allò que disposa l’article 191 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals, la competència per a l’aprovació de la 
liquidació del Pressupost, pertany a l’Alcaldia-Presidència 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament, 
corresponent a l’exercici de 2004, segons el resum següent: 
 
 

a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 
 PREV.INICIAL/ PREV.DEFINITIVA/ RECAPTACIÓ LÍQUIDA/ 

CAPITOL MODIFICACIONS DRETS RECONEGUTS LÍQUIDS PENDENT DE COBRAMENT 

    

I. IMPOSTOS DIRECTES 21.586.065,00      21.586.065,00   22.868.572,11 

                0,00      23.802.827,61       934.255,50 

II. IMPOSTOS INDIRECTES     955.000,00          955.000,00    3.153.256,29 

                0,00       3.155.799,16          2.542,87 

III. TAXES I ALTRES INGRESSOS  5.531.998,00       6.076.687,33   5.664.601,96 

     544.689,33       6.302.544,92      637.942,96 

IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS 16.919.683,00     17.527.979,74 13.530.915,47 

      608.296,74     14.246.776,84     715.861,37 

V. INGRESSOS PATRIMONIALS   1.245.148,00      1.245.148,00  1.996.353,93 

                0,00      2.049.209,83      52.855,90 

TOTAL OPERACIONS CORRENTS 46.237.894,00     47.390.880,07 47.213.699,76 

   1.152.986,07     49.557.158,36 2.343.458,60 

VI. ALIENACIÓ D'INVERSIONS                0,00                     0,00              0,00 

                0,00                     0,00              0,00 

VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL     900.593,00       7.428.872,48 2.571.844,96 

  6.528.279,48       3.474.023,71    902.178,75 

TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL     900.593,00       7.428.872,48 2.571.844,96 

  6.528.279,48       3.474.023,71    902.178,75 

VIII. ACTIUS FINANCERS               0,00     33.717.353,93              0,00 

 33.717.353,93                    0,00              0,00 

IX. PASSIUS FINANCERS 10.819.794,00      1.956.320,00 1.635.552,22 

 -8.863.474,00      1.635.552,22               0,00 
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TOTAL OPERACIONS FINANCERES 10.819.794,00    35.673.673,93 1.635.552,22 

 24.853.879,93      1.635.552,22              0,00 

TOTAL PRESSUPOST 57.958.281,00    90.493.426,48 51.421.096,94 

 32.535.145,48    54.666.734,29   3.245.637,35 

 
 
b) Estat de liquidació del Pressupost de despeses, exercici corrent. 
 
 CRÈDIT INICIAL/ CRÈDIT DEFINITIU/ PAGAMENTS LÍQUIDS/ 

CAPITOL MODIFICACIONS OBLIG.RECONEGUDES LÍQUIDES PENDENT DE PAGAMENT 

    

I. DESPESES DE PERSONAL 17.234.000,00     17.271.402,53 16.517.458,74 

        37.402,53     16.735.129,03     217.670,29 

II. DESPESES EN BÉNS I SERVEIS 17.923.343,00     21.406.561,63 16.630.166,03 

   3.483.218,63     19.429.276,41   2.799.110,38 

III. DESPESES FINANCERES     293.216,00         308.803,79     220.353,31 

       15.587,79        220.353,31               0,00 

IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS  5.189.440,00     5.662.406,95 4.020.128,50 

    472.966,95     5.026.830,92 1.006.702,42 

TOTAL OPERACIONS CORRENTS 40.639.999,00   44.649.174,90 37.388.106,58 

  4.009.175,90   41.411.589,67   4.023.483,09 

VI. INVERSIONS REALS 12.900.724,00   40.650.091,65 10.686.432,48 

 27.749.367,65   16.153.328,29   5.466.895,81 

VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL   2.461.238,00     2.940.891,62     386.411,07 

     479.653,62       420.198,33      33.787,26 

TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL 15.361.962,00  43.590.983,27 11.072.843,55 

 28.229.021,27  16.573.526,62   5.500.683,07 

VIII. ACTIUS FINANCERS                0,00                 0,00                0,00 

                0,00                 0,00                0,00 

IX. PASSIUS FINANCERS  1.956.320,00   2.253.268,31  2.252.923,02 

     296.948,31   2.252.923,02                0,00 

TOTAL OPERACIONS FINANCERES  1.956.320,00   2.253.268,31 2.252.923,02 

     296.948,31   2.252.923,02               0,00 

TOTAL PRESSUPOST 57.958.281,00 90.493.426,48 50.713.873,15 

 32.535.145,48 60.238.039,31   9.524.166,16 

 
 
c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 
 
 SALDO MODIFICACIONS I DRETS   PENDENT DE 

EXERCICI INICIAL ANUL·LACIONS RECONEGUTS NETS RECAPTACIÓ COBRAMENT 

      

1987         473,70          473,70       473,70 

1990    22.426,27     22.426,27  22.426,27 

1991    25.666,06     25.666,06  25.666,06 

1992      4.874,09       4.874,09    4.874,09 

1993    10.934,96     10.934,96  10.934,96 

1994   242.581,19   242.581,19  242.581,19 

1995   142.135,91   142.135,91       431,58 141.704,33 

1996   101.967,71   101.967,71  101.967,71 
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1997    57.117,94       -90,15   57.027,79         36,06   56.991,73 

1998  514.110,65  514.110,65 315.318,19 198.792,46 

1999  103.818,45 -36.323,24   67.495,21   32.888,83  34.606,38 

2000  899.569,75  899.569,75 790.124,17 109.445,58 

2001 1.041.649,17   -1.444,42 1.040.204,75 930.941,08 109.263,67 

2002 1.626.474,72 -12.506,15 1.613.968,57   90.927,74 1.523.040,83 

2003 5.741.662,69 -88.858,44 5.652.804,25 5.152.031,92   500.772,33 

TOTAL 10.535.463,26 -139.222,40 10.396.240,86 7.312.699,57 3.083.541,29 

 
 
d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats 
 
 SALDO  OBLIG.I PAGAMENTS  PENDENT DE 

EXERCICI INICIAL MODIFICACIONS ORDENATS NETS PAGAMENTS PAGAMENT 

      

1994       2.280,84    0,00        2.280,84       2.280,84 

1995          356,79    0,00           356,79          356,79 

1997          690,20    0,00           690,20           690,20             0,00 

1998          462,00    0,00           462,00           462,00             0,00 

1999       2.858,56    0,00        2.858,56        2.858,56             0,00 

2000   788.569,11    0,00    788.569,11    787.649,90         919,21 

2001   791.557,12    0,00    791.557,12    787.685,27      3.871,85 

2002   806.165,30  -0,10    806.165,20    804.770,86      1.394,34 

2003 8.446.936,02 653,12 8.447.589,14 7.659.939,24  787.649,90 

TOTAL  10.839.875,94       653,02      10.840.528,96     10.044.056,03        796.472,93 

 
 
e) Resultat pressupostari de l’exercici 
 
DRETS RECONEGUTS NETS (+) 54.666.734,29 

OBLIGACIONS RECONEGUDES NETES (-) 60.238.039,31 

RESULTAT PRESSUPOSTARI (=) -5.571.305,02 

DESV.POSITIVES DE FINANÇAMENT (-)  3.946.713,75 

DESV.NEGATIVES DE FINANÇAMENT (+)  4.383.708,76 

DESPESES FINANÇADES AMB ROMANENT DE TRESORERIA (+)  6.871.696,50 

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT (=)  1.737.386,49 

 
 
f) Romanent de Tresoreria 
 
1. DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT (+)   5.225.413,38 

DEL PRESSUPOST D'INGRESSOS, EXERCICI CORRENT   3.245.637,35 

DEL PRESSUPOST D'INGRESSOS, EXERCICIS TANCATS   3.083.541,29 

D'ALTRES OPERACIONS NO PRESSUPOSTARIES      200.719,98 

MENYS-SALDOS DUBTÓS COBRAMENT   1.229.811,57 

MENYS-INGRESSOS REALITZATS PENDENTS D'APLICACIÓ DEFINITIVA        74.673,67 

2. CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT (-) 12.995.779,94 

DE PRESSUPOST DE DESPESES, EXERCICI CORRENT   9.524.166,16 
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DE PRESSUPOST DE DESPESES, EXERCICIS TANCATS      796.472,93 

DE PRESSUPOST D'INGRESSOS      178.956,75 

DE RECURSOS D'ALTRES ENTITATS PÚBLIQUES      469.274,32 

D'OPERACIONS NO PRESSUPOSTÀRIES   2.054.173,13 

MENYS-PAGAMENTS REALITZATS PENDENTS D'APLICACIÓ DEFINITIVA        27.263,35 

3. FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA (+) 43.962.625,00 

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (=) 36.192.258,44 

ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES AMB FINANÇAMENT AFECTAT   5.717.595,82 

ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS 30.474.662,62 

 
 
g) Romanent de crèdit. 
 
1. Compromesos ...............................................................................16.374.495,55 
2. No compromesos ...........................................................................13.880.891,62 
 TOTAL .............................................30.255.387,17 
 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’exercici de 2004. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 193 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost de 
l’Ajuntament a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, d’acord 
amb l’article 193.5 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.4.- Decret núm. 832/05 de data 9 de març 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència de l’Institut Municipal 
d’Educació (IME) número 56/05 de data 28 de febrer de 2004, d’elevar a 
aquesta Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del 
Pressupost de l’Institut Municipal d’Educació de 2004. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol 
de 1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 



13 

 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 192 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’Institut Municipal 
d’Educació, corresponent a l’exercici de 2004, segons el resum següent: 
 
 

a) Estat de liquidació del pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 

 PREV.INICIAL/ PREV.DEFINITIVA/ RECAPTACIÓ LÍQUIDA/ 

CAPITOL MODIFICACIONS DRETS RECONEGUTS LÍQUIDS PENDENT DE 
COBRAMENT 

I. IMPOSTOS DIRECTES 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00

II. IMPOSTOS INDIRECTES 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00

III. TAXES I ALTRES INGRESSOS 758.483,00 758.483,00 578.531,27

0,00 730.861,57 152.330,30

IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS 1.444.986,00 1.444.986,00 935.662,96

0,00 1.694.253,94 758.590,98

V. INGRESSOS PATRIMONIALS 9.076,00 9.076,00 8.373,20

0,00 8.373,20 0,00

TOTAL OPERACIONS CORRENTS 2.212.545,00 2.212.545,00 1.522.567,43

0,00 2.433.488,71 910.921,28

VI. ALIENACIÓ D'INVERSIONS 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00

VII. TRANSFERÈNCIES DE
CAPITAL 

48.421,00 48.421,00 0,00

0,00 0,00 0,00

TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL 48.421,00 48.421,00 0,00

0,00 0,00 0,00

VIII. ACTIUS FINANCERS 0,00 176.205,88 0,00

176.205,88 0,00 0,00

IX. PASSIUS FINANCERS 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00

TOTAL OPERACIONS FINANCERE 0,00 176.205,88 0,00

176.205,88 0,00 0,00

TOTAL PRESSUPOST 2.260.966,00 2.437.171,88 1.522.567,43

176.205,88 2.433.488,71 910.921,28

 
 
b) Estat de liquidació del Pressupost de despeses, exercici corrent. 
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 CRÈDIT INICIAL/ CRÈDIT DEFINITIU/ PAGAMENTS LÍQUIDS/ 

CAPITOL MODIFICACIONS OBLIG.RECONEGUDES 
LÍQUIDES 

PENDENT DE PAGAMENT 

    

I. DESPESES DE PERSONAL 1.658.351,00 1.658.351,00 1.540.292,01 

 0,00 1.540.292,01 0,00 

II. DESPESES EN BÉNS I SERVEIS 516.635,00 610.619,79 325.843,40 

 93.984,79 428.178,56 102.335,16 

III. DESPESES FINANCERES 0,00 0,00 0,00 

 0,00 0,00 0,00 

IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS 37.559,00 107.126,60 78.888,03 

 69.567,60 99.363,63 20.475,60 

TOTAL OPERACIONS CORRENTS 2.212.545,00 2.376.097,39 1.945.023,44 

 163.552,39 2.067.834,20 122.810,76 

VI. INVERSIONS REALS 48.421,00 61.074,49 28.702,42 

 12.653,49 32.001,14 3.298,72 

VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00 0,00 0,00 

 0,00 0,00 0,00 

TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL 48.421,00 61.074,49 28.702,42 

 12.653,49 32.001,14 3.298,72 

VIII. ACTIUS FINANCERS 0,00 0,00 0,00 

 0,00 0,00 0,00 

IX. PASSIUS FINANCERS 0,00 0,00 0,00 

 0,00 0,00 0,00 

TOTAL OPERACIONS FINANCERES 0,00 0,00 0,00 

 0,00 0,00 0,00 

TOTAL PRESSUPOST 2.260.966,00 2.437.171,88 1.973.725,86 

 176.205,88 2.099.835,34 126.109,48 

 
 
c) Estat de liquidació del pressupost d’ingressos, exercicis tancats. 
 
 

 SALDO MODIFICACIONS I DRETS   PENDENT DE 

EXERCICI INICIAL ANUL·LACIONS RECONEGUTS NETS RECAPTACIÓ COBRAMENT 

      

1993 506,60 0,00 506,60 0,00 506,60 

1994 1.047,04 0,00 1.047,04 0,00 1.047,04 

1995 1.551,85 0,00 1.551,85 0,00 1.551,85 

1996 305,16 0,00 305,16 0,00 305,16 

1997 6.772,01 0,00 6.772,01 0,00 6.772,01 

1998 578,84 0,00 578,84 0,00 578,84 

1999 363,92 0,00 363,92 0,00 363,92 

2000 30.314,53 0,00 30.314,53 0,00 30.314,53 

2001 2.859,42 0,00 2.859,42 0,00 2.859,42 

2002 54.964,53 0,00 54.964,53 0,00 54.964,53 

2003 583.285,27 0,00 583.285,27 578.271,51 5.013,76 

TOTAL 682.549,17 0,00 682.549,17 578.271,51 104.277,66 
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d) Estat de liquidació del Pressupost de despeses, exercicis tancats. 
 

 SALDO  OBLIG.I PAGAMENTS  PENDENT DE 

EXERCICI INICIAL MODIFICACIONS ORDENATS NETS PAGAMENTS PAGAMENT 

      

1990 6.678,63 0,00 6.678,63 0,00 6.678,63 

1996 115,91 0,00 115,91 0,00 115,91 

2000 567,97 0,00 567,97 0,00 567,97 

2002 598.307,43 0,00 598.307,43 0,00 598.307,43 

2003 123.442,80 0,00 123.442,80 106.720,81 16.721,99 

TOTAL 605.669,94 0,00 729.112,74 106.720,81 622.391,93 

 
e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
Drets reconeguts nets (+) 2.433.488,71 
Obligacions reconegudes netes (-) 2.099.835,34 
Resultat pressupostari (=) 333.653,37 
Desv.positives de finançament (-) 0,00 
Desv.negatives de finançament (+) 24.540,88 
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 44.857,24 
Resultat pressupostari ajustat (=) 403.051,49 
 
 
f) Romanent de Tresoreria 
 
1. Deutors pendents de cobrament (+) 774.213,61 
Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 910.921,28 
Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 104.277,66 
D'altres operacions no pressupostaries 361,17 
Menys-Saldos dubtós cobrament 89.550,89 
Menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva 151.795,61 
2. Creditors pendents de pagament (-) 803.970,70 
De pressupost de despeses, exercici corrent 126.109,48 
De pressupost de despeses, exercicis tancats 622.391,93 
De pressupost d'ingressos 0,00 
De recursos d'altres entitats públiques 0,00 
D'operacions no pressupostàries 55.469,29 
Menys-Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva 0,00 
3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 514.457,45 
Romanent de Tresoreria Total (=) 484.700,36 
Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament afectat 0,00 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals 484.700,36 
 
 
g) Romanent de crèdit totals  
 
1. Compromesos............................................................................ 108.684,05 
2. No compromesos....................................................................... 228.652,49 
 TOTAL............................. 337.336,54 
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 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’Institut Municipal d’Educació (IME) de l’exercici de 2004. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 193 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost de l’Institut 
Municipal d’Educació a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, 
d’acord amb l’article 193.5 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.5.- Decret núm. 948/05 de data 14 de març  
 
 “Vist que aquest Ajuntament té en projecte la realització d’un acte 
cívic d’homenatge als homes i dones de la Ciutat que, fins a la celebració de 
les eleccions locals que varen tenir lloc l’any 1979 i més enllà del seu 
protagonisme individual, van formar part activa d’aquelles Entitats, 
Associacions o moviments col·lectius que van lluitar per la qualitat de vida de 
la societat i per la recuperació de la vida democràtica, en agraïment a la seva 
gran contribució a la millora de tots els aspectes de la vida ciutadana i a la 
consecució de la llibertat i la democràcia. 
 
 Atès que amb aquest objectiu l’Ajuntament projecta la creació d’una 
Comissió ciutadana que, sota la presidència d’un Regidor d’aquesta 
Corporació, elabori una proposta dels ciutadans i ciutadanes a homenatjar en 
l’acte que tindrà lloc el dia 10 de setembre d’enguany a l’Auditori de Cornellà. 
 
 Atès que tot l’anteriorment exposat posa de manifest la necessitat de 
que aquesta Alcaldia, a l’empara del que disposa l’article 56.3 del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, confereixi una delegació especial per 
a aquest encàrrec específic, que sense modificar el règim de delegacions  
generals actualment vigent, ho complementi en aquest concret aspecte. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
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HA RESOLT 
 

 Primer.- Efectuar a favor del Regidor d’Iniciativa per Catalunya 
Verds/Esquerra alternativa/Entesa del Progrés Municipal, senyor Miguel 
López Sánchez, una delegació específica d’atribucions que comportarà la 
facultat de dirigir políticament totes les actuacions municipals encaminades a 
l’organització de l’acte cívic d’homenatge als homes i dones de la Ciutat a que 
abans hem fet referència, i la presidència de qualsevol òrgan d’estudi, informe 
o proposta que es pugui constituir en el futur amb aquesta finalitat, però que 
no portarà inherent cap facultat resolutoria, corresponent la facultat de 
resolució al Regidor o Regidora que, d’acord amb el règim general de 
delegacions establert per aquesta Alcaldia mitjançant Decret 4354/2004, de 
15 de setembre, resulti competent per raó de la matèria. 
 
 Segon.- L’atribució delegada s'haurà d'exercir d’acord amb el que 
preveuen els articles 163 i següents del ROM i en els termes i dins dels límits 
d'aquesta delegació, no sent susceptibles de ser delegada pel seu titular en un 
altre òrgan o regidor. 
 
 Tercer.- Aquestes delegacions, en conformitat amb el que disposa 
l'article 165 del ROM, en concordança amb l’article 44.2 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat 
per Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, tindran efecte des del dia 14 
de març d’enguany, i fins tant es porti a terme l’acte que constitueix el seu 
objecte, sense perjudici de la potestat d'advocació d'aquesta Alcaldia. 
 
 En cas d’absència, vacant, malaltia o qualsevol altre impediment del 
Regidor delegat, assumirà directament i automàticament les seves 
competències aquesta Alcaldia, com a titular de la competència originària, 
entenent-se a aquests efectes exercitada la potestat d’advocació, en aplicació 
del que disposa l’article 167.d) del ROM, en base a la present resolució, sense 
necessitat d’una nova expressa en aquest sentit. 
 
 Quart.- Notificar aquesta resolució al Regidor afectat, entenent-se 
acceptada la competència delegada de forma tàcita, si dintre del termini de les 
24 hores següents no es manifesta res en contra, o es fa ús de la delegació. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Ple d'aquesta resolució en la primera 
sessió que tingui lloc, i publicar el seu text en el Tauler d’Anuncis de 
l’Ajuntament, en el Butlletí Oficial de la Província i en el Butlletí d'Informació 
Municipal, en compliment del que disposen els articles 23.7 i 166 del ROM, i 
la resta de legislació concordant.” 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest Decret obeeix a un compromís d’aquesta 
Alcaldia de fer un acte de reconeixement a totes aquelles persones que en 
aquesta ciutat van lluitar per la democràcia en l’àmbit associatiu, cultural i de 
les entitats de veïns de Cornellà. 
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 Si recordeu, hem fet molts actes destinats a la gent que va estar a la 
guerra, també a sindicalistes de forma col·lectiva i de forma singular a moltes 
persones, però fins ara no hem fet cap tipus de reconeixement a totes aquelles 
persones que van participar en aquests àmbits. 
 
 Per aquest motiu nomeno a un delegat de l’Alcaldia per tirar 
endavant aquest projecte que es concretarà en un acte el dia 10 de setembre, 
mitjançant una comissió ciutadana, i serà el senyor Miguel López Sánchez.  
  
  
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.6.- Decret núm. 1013/05 de data 16 de març 
 
 “Vist el Decret 3696/2003, dictat per l’Alcaldia el dia 25 de juny, pel 
qual es nomenen els Presidents delegats de les Comissions Informatives de 
caràcter permanent i específic, adscrivint-se a elles els Vocals corresponents a 
proposta de cada Grup Polític Municipal, que va ser posteriorment modificat 
per Decrets 2180/2004, de 14 de maig, 4357/2004, de 16 de setembre, 
5650/2004, de 18 de novembre, 5859/2004, de 30 de novembre i 87/2005, de 
14 de gener. 
 
 Atès l’escrit presentat en data 11 de març últim per la Portaveu del 
Grup Municipal del Partit Popular, en el qual demana el canvi de representant 
del seu Grup Municipal en la Comissió Informativa d’Interior i Comerç, 
substituint a la Regidora, senyora M. Isabel Espinosa Fernández pel Regidor 
senyor Manuel J. Casado Ruiz. 
 
  Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret 3696/2003, dictat per l’Alcaldia el dia 
25 de juny i posteriorment modificat per Decrets 2180/2004, de 14 de maig, 
4357/2004, de 16 de setembre, 5650/2004, 18 de novembre, 5859/2004, de 
30 de novembre i 87/2005, de 14 de gener, pel qual s’adscrivia a diversos 
Regidors i Regidores a les diferents Comissions Informatives municipals, 
nomenant al Regidor, senyor Manuel J. Casado Ruiz, en substitució de la 
Regidora, senyora M. Isabel Espinosa Fernández, en la Comissió Informativa 
d’Interior i Comerç.  
 
 Segon.- Comunicar aquesta resolució al President i a la Secretaria 
de la Comissió Informativa d’Interior i Comerç, així com i als Regidors afectats, 
als efectes escaients. 
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 Tercer.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució en la pròxima 
sessió que tingui lloc.” 
  
 Pel que fa a aquest Decret, manifesta el senyor Alcalde, és un canvi 
que ha estat demanat pel Grup Municipal del Partit Popular i afecta al seu 
representant a la Comissió. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.7.- Decret núm. 1014/05 de data 16 de març 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 3 de desembre de 
2003, amb el número 6692/03, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 25 de maig anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, posteriorment modificat per 
Decrets de l’Alcaldia números 366/2004, de 6 de febrer, 2264/2004, de 20 de 
maig, 3173/2004, de 5 de juliol i 6485/2004, de 21 de desembre. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la  Portaveu del Grup Municipal del 
Partit Popular, registre d’entrada general núm. 2618, de data 27 de gener 
d’enguany, es sol·licita el nomenament de la senyora Yolanda Carreras Peña 
com a segona Vocal suplent del seu Grup, en l’esmentat Consell. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6692/03, de 3 de 
desembre, relatiu als membres del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, nomenant a la senyora Yolanda Carreras Peña, com a segona vocal 
suplent del Grup Municipal del Partit Popular, en l’esmentat Consell. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al President, Vice-presidenta i 
Secretària del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, i a les persones 
afectades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Pel que fa a aquest Decret, manifesta el senyor Alcalde, és un canvi 
de la representant del Partit Popular al Ple del Consell de la Dona de Cornellà. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 



20 

 
 
 
 4.- Donar compte de resolucions de la Presidència de l’Institut 
Municipal d’Educació. 
 
 
 4.1.- Decret núm. 48/05 de data 17 de febrer  
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir el servei de Professor de Música, especialitat 
rodes/lleng. musical/piano/acomp/CI, com  a conseqüència de la incapacitat 
temporal de la senyora Susana Moro Romeu, als efectes de garantir el normal 
funcionament de l’Escola Municipal de Música, 
 
 Vist l’informe favorable de la Directora de l’Institut Municipal 
d’Educació proposant la contractació per aquest lloc de treball de la senyora 
Verònica Surrà Giraldo, que reuneixen el perfil professional i requisits 
necessaris per desenvolupar interinament la funció que s’ha de cobrir, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
vacant per poder garantir la continuació del curs escolar 2004/2005, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Institut, partida 
pressupostària 49 423J0 13100 de Personal laboral eventual/Escola de 
Música. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors, l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que preveu els Estatuts de l’Institut Municipal d’Educació, 
aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que te conferides 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència de la senyora Susana Moro Romeu, Professora de Música en 
l’especialitat de rodes/lleng. musical/piano/acomp/CI, a l’Escola Municipal de 
Música. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Verònica Surrà Giraldo, en qualitat de Professor/a de Música, 
especialitat rodes/lleng. musical/piano/acomp/CI, a temps parcial amb una 
dedicació anyal de 986,75 hores, per poder atendre aquest servei a l’Escola 
Municipal de Música, amb efectes 16/02/2005 i fins la reincorporació de 
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l’empleada substituïda, o bé s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits 
recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats 
Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de 
Professor/a Música de l’Escola Municipal de Música, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessat, a la Direcció 
de l’Institut Municipal d’Educació, al Departament de Recursos Humans i al 
Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i el Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que les resolucions 48/05, 60/05 i 83/05, fan 
referència a situacions d’interinitat produïdes per malalties o per baixes una 
mica llargues, tant de l’Escola Municipal de Música, com de l’Escola Bressol 
La Baldufa. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 4.2.- Decret núm. 60/05 de data 28 de febrer 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la plaça d’Assistenta Infantil de l’empleada d’aquest 
Institut, senyora Laura Vera García, la qual està realitzant la suplència de 
Estefania Sánchez Rodríguez, Educadora Infantil de La Baldufa, als efectes de 
garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol La Baldufa, 
 
 Atesa la renúncia al seu contracte de treball amb aquest 
Ajuntament de la senyora Irene García Sans per suplir la senyora Laura Vera 
García, 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressols 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir la continuació del curs escolar 2004/2005, i les 
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dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funciones, es fa necessari recórrer a la bossa de treball d’Assistent Infantils; 
 
 Atès que la senyora Elisa González Morales té els coneixements i les 
aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques, i que ha 
mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Institut, partida 
pressupostària 49 423C0 13100 de Personal laboral eventual/Escoles Bresoll. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors, l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que preveu els Estatuts de l’Institut Municipal d’Educació, 
aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que te conferides 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistenta Infantil a l’Escola Bressol La Baldufa. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Elisa González Morales, en qualitat de Assistent/a Infantil, perquè 
substitueixi a la titular del lloc de treball senyora Laura Vera García, des del 
dia 22/02/2005 i fins la seva reincorporació i, en tot cas, fins la data de 
finalització del present curs escolar 2004/2005, o s’hagi de resoldre per 
qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil de La Baldufa, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la 
Direcció de l’Institut Municipal d’Educació, al Departament de Recursos 
Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i el Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 4.3.- Decret núm. 83/05 de data 11 de març 
   
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir el servei de Professor/a de Música, especialitat piano, 
com a conseqüència de la reducció d’un terç de la jornada de treball de la 
senyora Assumpta Rodríguez Ollé, als efectes de garantir el normal 
funcionament de l’Escola Municipal de Música, 
 
 Vist l’informe favorable de la Directora de l’Institut Municipal 
d’Educació proposant la contractació per aquest lloc de treball de la senyora 
Verònica Surrà Giraldo, que reuneixen el perfil professional i requisits 
necessaris per desenvolupar interinament la funció que s’ha de cobrir, 
 
 Atès que la senyora Verònica Surrà Giraldo coneix les funcions que 
s’han de dur a terme per la seva experiència en l’esmentat departament 
producte d’altres relacions amb aquest Ajuntament. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
vacant per poder garantir la continuació del curs escolar 2004/2005, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Institut, partida 
pressupostària 49 423J0 13100 de Personal laboral eventual/Escola de 
Música. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors, l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que preveu els Estatuts de l’Institut Municipal d’Educació, 
aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que te conferides 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència del terç de reducció de la jornada de treball de la senyora 
Assumpta Rodríguez Ollé, Professora de Música en l’especialitat de piano, a 
l’Escola Municipal de Música. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Verònica Surrà Giraldo, en qualitat de Professor/a de Música, 
especialitat piano, amb una dedicació anyal de 520 hores, per poder atendre 
aquest servei a l’Escola Municipal de Música, amb efectes 9/03/2005 i fins la 
reincorporació a jornada completa de l’empleada substituïda i en tot cas fons a 
la fi del present curs escolar 2004/2005, o bé s’hagi de resoldre per qualsevol 
dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals. 
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 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Professor/a Música de l’Escola Municipal de Música, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessada, a la Direcció 
de l’Institut Municipal d’Educació, al Departament de Recursos Humans i al 
Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i el Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR I COMERÇ 
 
 
 5.- Iniciar l’expedient del contracte “d’Obres d’Ampliació de 
l’Edifici de l’Ajuntament”, aprovar el Plec de Condicions particulars i 
aprovar la despesa plurianual. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte: Obres d’ampliació de l’edifici de l’Ajuntament 
Tramitació: Ordinària  
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs  
  
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i l’Arquitecte Municipal. 
 

 El Ponent de la Comissió Informativa d’Interior i Comerç proposa al 
Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació: 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte: Obres d’ampliació de l’edifici de l’Ajuntament 
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Tramitació: Ordinària  
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars que figura com annex I. 
 
   Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de les 
facultats concedides per l’article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’abril, ateses les 
circumstancies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa  en els exercicis i pels imports següents:  
 
Exercici                                  Partida                                 Import 
2005                            51431A0 6320102                   332.789,68 
2006                            51431A0 6320102                   499.000,00 
 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius Pressupostos. 
 
 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Establir que en el present procediment no procedeix 
clàusula de revisió de preus per tenir una durada inferior a un any. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al departament d’Urbanisme. 
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde d’Interior i Comerç, per a la firma 
de quants documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels 
acords que antecedeixen.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior 
i Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que l’objecte de l’acord és per inicial l’expedient del contracte 
d’obres d’ampliació de l’edifici de l’Ajuntament, aprovar el Plec de Condicions 
particulars i aprovar la despesa plurianual. 
 
 Com sabeu –i així es va explicar en la Comissió Informativa- es 
tracta d’un concurs obert i plurianual –com acabo de dir-, i les obres crec que 
ja ha estat aproximadament explicades. Es tracta de la part del darrera de 
l’Ajuntament, una ampliació perquè els funcionaris/es tinguin més espai per 
poder desenvolupar les seves funcions.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 6.- Adjudicar el contracte de prestació d’activitats, utilització 
de les instal·lacions del poliesportiu del barri Riera, situat al carrer 
Francesc Moragues, amb l’explotació del servei de bar en les mateixes 
instal·lacions. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 
Objecte del contracte: Prestació d’ activitats, utilització de les instal·lacions del 
polisportiu del Barri Riera, situat al carrer Francesc Moragues, amb 
l’explotació del servei de bar en les mateixes instal·lacions. 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 
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 Atès que les proposicions admeses a la licitació son les següents 
empreses: 
 
1 ASSOCIACIÓ ESPORTIVA JOVENTUT RIERA CORNELLÀ.   
    
 Atès que la Mesa de Contractació es va reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació a l’Associació 
Esportiva Joventut Riera Cornellà, per ser l’oferta més avantatjosa per aquest 
Ajuntament i complir tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per 
regir el present procediment. 
 
    El Ponent de la Comissió Informativa d’Interior i Comerç, proposa al 
Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a Associació Esportiva Joventut Riera Cornellà, 
el contracte de Prestació d’ activitats, utilització de les instal·lacions del 
polisportiu del Barri Riera, situat al carrer Francesc Moragues, amb 
l’explotació del servei de bar en les mateixes instal·lacions, amb estricta 
subjecció al Plec de Condicions Econòmic-Administratives aprovat per aprovat 
pel Ple de l’Ajuntament de data 27 de gener de 2005, i a la seva oferta. 
 
 Segon.- Establir com a preu del contracte, 157.800.- euros (Pel total 
de 6 anys del servei) IVA Inclòs. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 6.312 euros, 
de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Quart.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu de 
conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
 Cinquè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Sisè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
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 Setè.- Notificar la present resolució al Departament d’Esports, la 
Intervenció Municipal, i a l’adjudicatari. 
 
 Vuitè.- Disposar de la despesa plurianual amb aplicació als 
exercicis i imports següents: 
 
Exercici Partida Import 
2005 63 452C0 22741 25.204,16 euros 
2006 63 452C0 22741 26.300,-    euros 
2007 63 452C0 22741 26.300,-    euros 
2008 63 452C0 22741 26.300,-    euros 
2009 63 452C0 22741 26.300,-    euros 
2010 63 452C0 22741 26.300,-    euros 
2011 63 452C0 22741  1.095,84   euros 
 
Subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que és l’adjudicació del contracte de prestació d’activitats, 
utilització de les instal·lacions del poliesportiu del barri Riera, que, com sabeu, 
està situat al carrer Francesc Moragues, amb l’explotació del servei de bar.  
 
 Al Ple del 27 de gener vam aprovar els plecs de condicions i vam 
tenir aquí una representació de l’entitat que en aquell moment gestionava 
aquella instal·lació, que era l’Associació Esportiva Joventut Riera, es va 
presentar també en aquest concurs i va resultar l’única oferta i òbviament ha 
resultat també adjudicatària del contracte que té establert el preu de 
157.800,- euros i és per sis anys, i bàsicament restarà el mateix servei que 
s’ha donat fins ara en aquesta instal·lació. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, 
ECONOMIA I HISENDA 
 
 
 7.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
4/2005 del pressupost de l’Ajuntament, per crèdit extraordinari i 
suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria, baixes per 
anul·lació de despeses  i minoració d’ingressos. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Atès que, segons es recull a l’article 6.3 de les Bases d’Execució del 
vigent Pressupost General, el pressupost de l’Ajuntament presenta unes 
necessitats de finançament de 6.131.690 euros, el que suposa una situació de 
desequilibri en termes de l’article 3.2 de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, 
General d’Estabilitat Pressupostària. 
 
 Atès que l’article 22 d’aquesta Llei obliga l’Ajuntament a elaborar un 
pla econòmic-financer per a la correcció d’aquest desequilibri, en el termini de 
3 mesos des de l’aprovació del Pressupost que es va produir de forma 
definitiva, pel transcurs dels 15 dies d’exposició pública de l’aprovació inicial 
del Pressupost, el 30 de desembre de 2004. 
 
 Atès que el Romanent Líquid de Tresoreria per a despeses generals 
de l’exercici 2004, segons la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament de 
2004, aprovada per Decret d’Alcaldia núm. 708/2005 de data 28/02/2005, és 
de 30.474.662,62 euros. 
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 Atès, per tant, que es pot restablir la situació d’equilibri en el 
Pressupost de l’Ajuntament de 2005, segons el Pla econòmic-financer que 
s’adjunta, aplicant part del Romanent Líquid de Tresoreria per a despeses 
generals de l’exercici 2004 a cobrir les necessitats de finançament esmentades 
de 6.131.690 euros, reduint la previsió d’ingressos per operacions de crèdit en 
la mateixa quantia. 
 
 Vista la proposta d’aportació dels Ajuntaments a la Mancomunitat 
Fontsanta per a l’exercici 2005, aprovada en la Comissió Gestora de data 15 
de desembre de 2004, en el qual ens comuniquen que l’import corresponent al 
nostre municipi per al present any és de 103.902,95 euros, i donat que no hi 
ha consignació suficient a la partida pressupostària per fer front l’esmentada 
despesa, cal suplementar-la en 11.902,95 euros, amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament de 
Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat de data 8 de febrer de 2005,  
de crèdit extraordinari amb càrrec al Romanent de Tresoreria, per dotar 
econòmicament projectes que l’any 2004 comptaven amb consignació 
pressupostària pròpia però no va ser possible la seva aprovació dins el termini 
previst, per un import total de 129.213 euros. 
 
 Atès que les despeses imputables en l’exercici 2004 a la partida 
pressupostària 29.622B1.62307.- “Cambres Mercat Sant Ildefons”, passen en 
aquest exercici al Departament d’Urbanisme i Infrastructures, més 
concretament a la partida pressupostària 51.622B1.6320201.- “Reformes 
Mercats”, i donat que la partida de 2004 no és incorporable, es proposa la 
suplementació d’un import de 225.443,13 euros amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria. 
 
 Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de 
reconèixer crèdits d’exercicis tancats, no reconeguts en el seu moment, per als 
quals no existeix dotació adequada o suficient al vigent Pressupost, de les 
Àrees d’Alcaldia, Interior i Comerç, Educació, Societat del Coneixement, 
Relacions Ciutadanes i Via Pública, Urbanisme i Habitatge, Cultura, 
Cooperació i Solidaritat, Esports i Joventut, per un import total de 156.420,92 
euros. 
 
 Vista la necessitat de nova creació d’una partida pressupostària per 
atendre les despeses derivades de la publicitat de l’Institut Municipal 
d’Educació, per un import de 24.258,00 euros, amb càrrec a baixes per 
anul·lació de despeses. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida pressupostària 
72.611A3.34200.- “Interessos de demora”, per un import total de 275.000,00 
euros, amb càrrec al romanent de tresoreria. 
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 Vista la impossibilitat de traspassar determinats saldos de l’exercici 
2004 al present pressupost mitjançant l’expedient d’incorporació de crèdits, 
per un import total de 2.267.241,38 euros, es proposa la modificació de crèdit 
per crèdit extraordinari amb càrrec al romanent de tresoreria. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida pressupostària 
13.442C0.22746.- “C.P.S./Serveis Deixalleria”, ja que es va anul·lar el saldo 
provinent de l’exercici anterior i s’ha de fer front les despeses del servei de 
gestió de la Deixalleria de Cornellà, per un import  de 6.051,77 euros. 
 
 Vista la conveniència de modificar el programa de finançament del 
Pla d’Inversions, per tal de finançar amb recursos propis totes les inversions 
que fins ara es finançaven amb préstec, excepte la corresponent al projecte de 
“Rehabilitació Can Suris”, que passa d’un 100% en préstec a un 79,96%, i la 
resta, és a dir, un 20,04% amb recursos propis. 
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005, i vist el dictamen favorable de l’esmentada 
Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 4/2005 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria, baixes per anul·lació de despeses, i minoració d’ingressos que es 
proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

      

75.323A0.46300 MANCOMUNITAT FONTSANTA 92.000,00 11.902,95 0,00 103.902,95

51.622B1.6320201 REFORMES MERCATS 80.000,00 225.443,13 0,00 305.443,13

64.465A0.49112 2ª FASE MAT.CENTRES EDUC. LA HAVANA 0,00 9.010,00 0,00 9.010,00

64.465A0.49106 2ª FASE POLIESPORTIU JINOTEGA 0,00 120.203,00 0,00 120.203,00

05.423A0.2260201 PUBLICITAT/EDUCACIÓ 0,00 24.258,00 0,00 24.258,00

74.800B0.71000 TRANSFERÈNCIA CAPITAL /I.M.E. 39.186,00 0,00 24.258,00 14.928,00

72.611A3.34200 INTERESSOS DE DEMORA 6.010,00 275.000,00 0,00 281.010,00

13.431B0.6230204 AIRE COND. I CALEFACCIÓ BUCS MUSICALS 0,00 240.265,88 0,00 240.265,88
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  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

  

14.422B1.6320111 REFORMA CEIP ABAT OLIBA 0,00 76.039,00 0,00 76.039,00

51.622B1.6320202 REF.MERCAT ST.ILDEFONS/CANVI REIXES 0,00 12.461,31 0,00 12.461,31

51.622B1.6320203 REF.MERCAT CENTRE/MOLL CÀRREGA 0,00 10.914,42 0,00 10.914,42

62.451E0.62505 ADQ.LLIBRES/PLA BIBLIOTEQUES ESCOLARS 0,00 7.440,00 0,00 7.440,00

75.432B0.76302 MMAMB/RIBERA-SERRALLO(APORT.2003) 0,00 120.120,77 0,00 120.120,77

51.432B0.60000 ADQUISICIÓ TERRENYS 0,00 2.200.000,00 0,00 2.200.000,00

13.442C0.22746 C.P.S./SERVEIS DEIXALLERIA 75.555,00 6.051,77 0,00 81.606,77

01.111B0.2200003 MAT.OFICINA NO INVENT./ALCALDIA (CR) 0,00 215,20 0,00 215,20

01.315P1.2260502 ACT.CENTRE INF.PER LA DONA (CR) 0,00 2.951,50 0,00 2.951,50

01.315P1.22707 TREBALLS TÈCNICS DONA (CR) 0,00 6.971,39 0,00 6.971,39

03.121A1.48101 BEQUES I AJUTS (CR) 0,00 1.202,03 0,00 1.202,03

05.451A0.2260202 PUBLICITAT/CULTURA (CR) 0,00 1.943,49 0,00 1.943,49

05.463A0.22707 TREBALLS EXTERNS (CR) 0,00 3.000,00 0,00 3.000,00

11.222A0.2200002 MAT.OFICINA NO INVENT./G. URBANA (CR) 0,00 105,41 0,00 105,41

11.222A0.21401 REPARACIÓ VEHICLES (CR) 0,00 178,57 0,00 178,57

11.222B0.22702 C.P.S./SEGURETAT (CR) 0,00 40.084,24 0,00 40.084,24

13.222D0.21003 SENYALITZACIÓ (CR) 0,00 3.589,61 0,00 3.589,61

13.431B0.21304 REPARACIÓ ASCENSORS (CR) 0,00 280,08 0,00 280,08

      

13.432C0.2030001 LLOGUER GRUPS ELECTRÒGENS (CR) 0,00 1.499,12 0,00 1.499,12

13.432C0.21305 REPARACIÓ ENLLUMENAT PÚBLIC (CR) 0,00 817,75 0,00 817,75

13.432C0.2210102 SUBMINISTRAMENT AIGUA EXTERIOR (CR) 0,00 158,51 0,00 158,51

13.432E0.2200002 MAT.OFICINA NO INVENT./MANTENIMENT (CR) 0,00 619,15 0,00 619,15

13.432E0.21402 REPARACIÓ PARC MOBIL (CR) 0,00 2.155,44 0,00 2.155,44

13.452C0.21303 CONS. I REP. INST.ESPORTIVES (CR) 0,00 1.128,00 0,00 1.128,00

13.451D0.21902 FESTES/MATERIAL DIVERS (CR) 0,00 740,79 0,00 740,79

13.431B0.2211004 SUBMINISTR.MATERIAL EDIFICIS (CR) 0,00 1.371,65 0,00 1.371,65

13.431B0.21202 CONS. I REP. EDIFICIS (CR) 0,00 3.035,14 0,00 3.035,14

13.511A0.21001 REPARACIÓ VIES PÚBLIQUES (CR) 0,00 1.298,04 0,00 1.298,04

13.432E0.2210302 COMBUSTIBLE MANTENIMENT (CR) 0,00 5.127,96 0,00 5.127,96

13.431B1.2210802 PRODUCTES NETEJA (CR) 0,00 474,25 0,00 474,25

13.432C0.21501 REPARACIÓ MOBILIARI URBÀ (CR) 0,00 988,32 0,00 988,32

13.432C0.6010203 JOCS INFANTILS (CR) 0,00 8.996,50 0,00 8.996,50

13.431B0.62500 MOBILIARI/MANTENIMENT (CR) 0,00 2.984,91 0,00 2.984,91

14.431A0.6320306 REF.EDIFICIS CEDITS ENTITATS (CR) 0,00 2.018,40 0,00 2.018,40

23.121C0.22202 COMUNICACIONS POSTALS (CR) 0,00 9.210,78 0,00 9.210,78

23.121C0.2220002 TELÈFONS (CR) 0,00 313,06 0,00 313,06

24.121D0.2200102 LLIBRES I PUBLICACIONS/SECRETARIA (CR) 0,00 7.441,98 0,00 7.441,98

51.622B1.6320204 REFORMES MERCATS (CR) 0,00 1.197,04 0,00 1.197,04

31.413A0.2200002 MAT.OFICINA NO INVENT./SALUT PÚBLICA(CR) 0,00 61,79 0,00 61,79

31.413B0.22707 TREBALLS TÈCNICS/SALUT PÚBLICA (CR) 0,00 1.100,00 0,00 1.100,00

32.315A1.2200002 MAT.OFICINA NO INV./BENESTAR SOCIAL (CR) 0,00 253,77 0,00 253,77

32.315P2.21301 SERVEI TÈCNIC TELEASSISTÈNCIA (CR) 0,00 131,40 0,00 131,40

32.315P2.22707 TREBALLS TÈCNICS/GENT GRAN (CR) 0,00 328,80 0,00 328,80
 
 
 
  



33 

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final
 
 
42.463D1.2260712 DESPESES FUNCIONAMENT DISTRICTES(CR) 0,00 1.073,06 0,00 1.073,06

43.463D2.2260527 CENTRE RECURSOS ENTITATS (CR) 0,00 7.105,64 0,00 7.105,64

43.463D2.2260534 SUPORT A ENTITATS/CORNELLÀ NET (CR) 0,00 2.000,00 0,00 2.000,00

61.451D0.2260711 REIS (CR) 0,00 1.534,75 0,00 1.534,75

61.451D0.2260518 ACTIVITATS CULTURA (CR) 0,00 2.110,04 0,00 2.110,04

61.451D0.2260710 FESTIVAL FLAMENC (CR) 0,00 812,00 0,00 812,00

61.451D0.2260705 FESTIVAL PALLASSOS (CR) 0,00 8.637,38 0,00 8.637,38

61.451A0.2260509 FUNCIONAMENT CULTURA (CR) 0,00 480,63 0,00 480,63

61.451C0.2260717 TEATRE (CR) 0,00 2.520,84 0,00 2.520,84

61.451B0.2260504 ACTIVITATS TUNES (CR) 0,00 1.605,00 0,00 1605

61.451F0.2260602 EXPOSICIONS (CR) 0,00 642,77 0,00 642,77

61.451B0.2260545 MÚSICA (CR) 0,00 3.464,04 0,00 3464,04

61.451D0.2260713 CORPUS (CR) 0,00 1.614,72 0,00 1614,72

62.453G0.62306 ADQ.MAT.SALES EXPOSICIÓ (CR) 0,00 122,96 0,00 122,96

62.453A0.2260508 EXPOSICIÓ MUSEU CAN MERCADER (CR) 0,00 111,55 0,00 111,55

63.452C0.62304 MATERIAL INVENTARIABLE/ESPORTS (CR) 0,00 269,12 0,00 269,12

63.452C0.2211002 MATERIAL ESPORTIU (CR) 0,00 5.300,00 0,00 5300

63.452F0.2260515 ESPORT POPULAR (CR) 0,00 1.213,92 0,00 1213,92

63.452B0.22707 C.P.S./GESTIÓ PISCINES (CR) 0,00 355,50 0,00 355,5

65.454H0.2260501 EXPOSICIÓ CAMPANYES (CR) 0,00 662,31 0,00 662,31

65.454B0.2211003 JOCS I JOGUINES (CR) 0,00 810,62 0,00 810,62

 TOTAL DESPESES   3.495.531,15 24.258,00 

 
ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

      

71.870.00 ROMANENT TRESORERIA/CRÈDIT EXTRAORD. 0,00 2.952.875,30 0,00  2.952.875,30

71.870.01 ROMANENT TRESORERIA/SUPL. DE CRÈDIT 0,00 518.397,85 0,00 518.397,85

71.870.03 ROM.TRESORERIA/MINORACIÓ INGRESSOS 0,00 6.131.690,00 0,00 6.131.690,00

71.917.01 PRÈSTEC A LLARG TERMINI 8.019.095,00 0,00 6.131.690,00 1.887.405,00

 TOTAL INGRESSOS   9.602.963,15 6.131.690,00 

 
RESUM  PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 

           Altes              Baixes 
 
Cap. II.- Compra béns i serveis 169.939,73 0,00 
Cap. III.- Despeses financeres 275.000,00 0,00 
Cap. IV.- Transf.corrents                   142.317,98              0,00 
Cap. VI.- Inversions reals 2.908.273,44 0,00 
Cap. VII.- Transf.capital 0,00 24.258,00 
 
                TOTAL 3.195.531,15 24.258,00 
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ESTAT D’INGRESSOS 
  Altes Baixes 
 
Cap.VIII.- Actius financers 9.596.143,90 0,00 
Cap. IX.- Passius financers 0,00 6.131.690,00 
 
 TOTAL 9.596.143,90 6.131.690,00 
 
 
 Segon.- Aprovar el Pla econòmic-financer per a la correcció de la 
situació de desequilibri en termes d’estabilitat pressupostària, del Pressupost 
de l’Ajuntament de 2005 que s’adjunta, aplicant 6.131.690,00 euros del 
Romanent Líquid de Tresoreria per a despeses generals de l’exercici 2004 a 
minorar les previsions d’ingressos per operacions de crèdit i trametre còpia del 
mateix a la Dirección General de Fondos Comunitarios y Financiación 
Territorial del Ministerio de Hacienda. 
 
 Tercer.- Modificar el programa de finançament de l’exercici 2005, 
que s’adjunta el l’annex 1, restant en la forma que s’adjunta a l’annex 2. 
 
 Quart.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Cinquè.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que és la modificació de crèdit 
4/2005, i és una modificació de crèdit de caràcter molt tècnic en el sentit de 
què té una part molt important que és la incorporació de despeses de l’exercici 
anterior de les quals no s’ha pogut fer front al tancament del mateix, i el que 
es fa –perquè la majoria d’elles són despeses que no es poden passar d’un 
exercici a un altre- el mecanisme comptable que fa servir l’administració és 
agafar aquestes partides, les envia al romanent de tresoreria com 
pressupostades i no gastades i a l’any següent es tornen a obrir aquestes 
partides per fer front al pagament que hi havia compromès a l’exercici 
anterior. 
 
 La segona part –també d’una gran importància- és la incorporació 
del romanent de tresoreria que, tal com vaig explicar al Ple de pressupostos, 
faria innecessària la preparació pròpiament dita d’un Pla financer. 
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 Si recordeu, quan vàrem fer el pressupost, en aquell punt exacte, el 
nivell de deute que generava, superava el límit que ha establert la Llei 
Pressupostària. 
 
 Nosaltres vàrem dir que això no era cap problema perquè al 
incorporar el romanent de tresoreria, aquell deute baixaria al seu nivell i 
l’assumpte quedaria acabat, i el que fem avui és exactament això, incorporem 
quelcom més de sis milions d’euros de romanent de tresoreria, i això baixa 
automàticament el nivell de recursos propis que necessitem per tenir quadrat 
tot el pressupost i fa innecessari el Pla econòmic financer. 
 
 Això ja ho vaig explicar al Grups al desembre, que era un tema 
purament conjuntural i el que fem en el segon punt de l’acord que tractem 
avui  és precisament donar part completa al requisit que té establert la Llei 
pressupostària en relació a l’estabilitat ingressos-despeses i finançament aliè. 
 
 És una modificació de crèdit important ja que és la modificació de 
crèdit normalment la més important de l’any i és la que fem cada any al Ple 
del mes de març. 
 
 Per últim i acabant de configurar aquesta modificació de crèdit per 
part dels nostres serveis, tant per part de Secretaria com per part 
d’Intervenció, s’ha considerat oportú fer el pagament de la sentència dels 
terrenys de l’expropiació de Ribera-Serrallo, que era una partida que teníem 
prevista i l’acabem de dotar per fer el pagament d’aquella quantitat més els 
seus interessos legals.       
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 8.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
2/2005 del pressupost de l’Institut Municipal d’Educació, per crèdit 
extraordinari, suplement de crèdit i baixes d’ingressos finançat amb 
càrrec al Romanent de Tresoreria. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència núm. 84/05 de data 11 de 
març de 2005 de l’Institut Municipal d’Educació, proposant al Ple de 
l’Ajuntament l’aprovació de l’expedient de modificació de crèdits número 
2/2005, per un import de 131.433,42 euros. 
 
 Atès el que disposen els articles 179 i 180 del Real Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora 
d’Hisendes Locals i els articles 40, 41 i 42 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005, i vist el dictamen favorable de l’esmentada 
Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 2/2005 de 
l’Institut Municipal d’Educació per crèdit extraordinari, suplement de crèdit i 
minoració d’ingressos, amb càrrec al Romanent de Tresoreria que es proposa, 
segons el següent detall i resum per capítols: 
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ESTAT DE DESPESES 
 
 
PARTIDA DESCRIPCIÓ CONSIGNACIÓ 

ANTERIOR 
    ALTES CONSIGNACIÓ  

 FINAL 
 
49.423A0.2200001 MAT.OFINA NO INVENT/IME (CR) 0,00 4.553,76 4.553,76 
49.423A0.22100 SUBM. LLUM/ IME 2.387,00 6.090,00 8.477,00 
49.423A0.22101 SUBM.AIGUA / IME 729,00 9.317,00 10.046,00 
49.423A0.22102 SUBM..GAS / IME 1.743,00 7.296,00 9.039,00 
49.423A0.22200 SUBM.TELEFON/ IME 2.852,00 4.238,00 7.090,00 
49.423A0.2260801 DESP.DIVERSES/ IME (CR) 0,00 559,98 559,98 
49.423A0.62300 ADQ.MAT.INVENT/ IME 612,00 6.000,00 6.612,00 
49.423B0.2260801 DESP.DIVERSES/ UNED (CR) 0,00 266,88 266,88 
49.423B0.2200001 MAT.OFICINA / UNED (CR) 0,00 186,10 186,10 
49.423B0.46702 TRANSFERÈNCIES AL C.A (CR) 0,00 8.060,00 8.060,00 
49.423C0.2200301 MAT.TÈCNIC /ESC.BRESSOL (CR) 0,00 6.834,67 6.834,67 
49.423C0.2210501 ALIMENTACIO/ ESC.BRESSOL 0,00 12.035,59 12.035,59 
49.423C0.2210701 PROD.FARMACIA/E.BRESSOL (CR) 0,00 423,67 423,67 
49.423C0.2210801 MAT.NETEJA/ ESC.BRESSOL (CR) 0,00 908,46 908,46 
49.423C02130001 CONSERV.IMMOB./E.BRESSOL (CR) 0,00 1.618,01 1.618,01 
49.423C0.2260801 DESP.DIVERSES/ E.BRESSOL (CR) 0,00 1.387,87 1.387,87 
49.423C0.2261301 SUPORT REC.PED./E.BRESSOL (CR) 0,00 746,00 746,00 
49.423C0.2270601 PREST.SERVEIS/ESC.BRESSOL (CR) 0,00 102,17 102,17 
49.423C0.6250001 MOBILIARI / ESC.BRESSOL (CR) 0,00 4.348,18 4.348,18 
49.423C0.6330001 ADQ.MAT.INVENT./E.BRESSOL (CR) 0,00 2.769,75 2.769,75 
49.423C1.2200301 MAT.TÈCNIC/E.E.FAMILIAR (CR) 0,00 78,88 78,88 
49.423C1.2260801 DESP.DIVERSES/E.E.F.(CR) 0,00 45,24 45,24 
49.423C1.2260701 PREST.SERVEIS/ E.E.F (CR) 0,00 1.326,00 1.326,00 
49.423D0.2130001 CONS..IMMOB./CAN MERCADER (CR) 0,00 209,29 209,29 
49.423D0.2210501 ALIMENTACIO/CAN MERCADER (CR) 0,00 5.881,18 5.881,18 
49.423D0.2210701 PROD.FARMACIA/CAN MERCADER (CR) 0,00 208,80 208,80 
49.423D0.2200301 MAT.TECNIC/CAN MERCADER (CR) 0,00 2.801,49 2.801,49 
49.423D0.2210801 MAT.NETEJA/CAN MERCADER (CR) 0,00 67,34 67,34 
49.423D0.2260801 DESP.DIVERSES/CAN MERCADER (CR) 0,00 323,82 323,82 
49.423D0.6250001 MOBILIARI/CAN MERACDER (CR) 0,00 1.073,00 1.073,00 
49.423D0.6330001 ADQ.MAT.INV./CAN MERCADER (CR) 0,00 207,64 207,64 
49.423E0.2200301 MAT.TECNIC/AT.PRECOÇ (CR) 0,00 367,95 367,95 
49.423E0.6250001 MOBILIARI/ AT.PRECOÇ (CR) 0,00 996,44 996,44 
49.423F2.2230001 TRANSPORT/ACT.DINAM.(CR) 0,00 2.963,90 2.963,90 
49.423F2.2260801 DESP.DIVERSES/ACT.DINAM.(CR) 0,00 533,03 533,03 
49.423F2.2020001 LLOGUERS/ACT.DINAM.(CR) 0,00 2.743,57 2.743,57 
49.423F2.2261301 REC.SUPORT PED./ACT.DIN.(CR) 0,00 7.285,12 7.285,12 
49.423G0.2261301 REC.SUPORT PED./ORIENT.ED.(CR) 0,00 2.850,76 2.850,76 
49.423G3.2260801 DESP.DIVERSES/P.T.T.(CR) 0,00 1.016,37 1.016,37 
49.423H0.2260801 DESP.DIVERSES/ AMPAS (CR) 0,00 3.523,07 3.523,07 
49.423H0.2270601 PREST.SERV./ AMPAS (CR) 0,00 140,00 140,00 
49.423H1.2260801 DESP.DIV./CONSELL PART.(CR) 0,00 2.453,01 2.453,01 
49.423H1.2261301 SUPORT REC.PED./CONSELL (CR) 0,00 2.188,79 2.188,79 
49.423J0.2200001 MAT.OFICINA/ESC.MUSICA (CR) 0,00 25,00 25,00 
49.423J0.2200301 MAT.TECNIC/ESC.MUSICA (CR) 0,00 2.778,38  2.778,38 
49.423J0.2260801 DESP.DIV./ESC.MUSICA (CR) 0,00 6.497,11 6.497,11 
49.423J0.2260701 PREST.SERV./ESC.MUSICA (CR) 0,00 832,50 832,50 
49.423J0.6330001 ADQ.MAT.INVENT/ESC.MUSICA(CR) 0,00 4.273,65 4.273,65 
  
 TOTALS DESPESES.................... 8.323,00 131.433,42 139.756,42 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
PARTIDA DESCRIPCIÓ PREVISIÓ ANTERIOR ALTES BAIXES PREVISSIÓ FINAL 
 
4987000 ROMANENT TRESORERIA 
               FINANÇAMENT CREDIT 
               EXTRAORDINARI 0,00 98.492,42 0,00 98.492,42 
4987001 ROMANENT TRESORERIA 
              FINANÇAMENT SUPLEMEN- 
              TACIÓ DE CRÈDIT                            0,00 32.941,00 0,00 32.941,00 
4987003 ROMANENT TRESORERIA 
               MINORACIÓ D’ INGRESSOS 0,00 24.258,00 0,00 24.258,00 
4970000 TRANSFERÈNCIA CAPITAL 39.186,00  0,00             24.258,00               14.928,00 
 
             TOTALS INGRESSOS....                39.186,00         155.691,42             24.258,00              170.619,42 
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RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 

             Altes   Baixes 
 
Cap. II.- Compra béns i serveis 103.704,76 0,00 
Cap. IV.- Transf. corrents                   8.060,00              0,00 
Cap. VI.- Inversions reals 19.668,66 0,00 
 
                TOTAL 131.433,42 0,00 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 

                            Altes                  Baixes 
 
Cap. VII.- Transf. capital 155.691,42 0,00 
Cap. VIII.- Actius financers                   0,00              24.258,00 
 
                TOTAL 155.691,42 24.258,00 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que aquesta és una modificació de 
crèdit a proposta de l’Institut Municipal d’Educació, i aquesta encara està més 
en la línia que jo apuntava, ja que hi ha tot un conjunt de despeses que al 
tancament de l’exercici, no hi havien arribat les corresponents factures.  
 
 Són despeses compromesa i el que es fa és el que he explicat 
anteriorment, es porta a la partida romanent i després es produeix la 
incorporació del compromís de l’obligació mitjançant una modificació de crèdit 
a l’exercici següent.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 9.- Rectificar el punt primer de l’acord adoptat pel Ple de data 
24 de febrer de 2005, relatiu a la modificació de crèdit número 2/2005.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la Proposta d’Acord Plenari de data 24 de febrer de 2005, de 
modificació de crèdit número 2/2005 per crèdit extraordinari amb càrrec a 
baixes per anul·lació de despeses, per un import total de 113.068,28 euros. 
 
 Atès que s’ha detectat un error en el punt primer, ja que les 
partides pressupostàries 61.451E0.62506.- “Adquisició llibres biblioteca 
central” i 61.451E0.62500.- “Mobiliari reforma biblioteca central”, corresponen 
en aquest Pressupost a l’orgànic 62. 
 
 Atès el que disposa l’article 105.2 de la Llei 30/1992, de Règim 
Jurídic de les Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú i  
l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova 
el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i els articles 35, 36 i 
37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
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 Atès el que estableixen l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005, i vist el dictamen favorable de l’esmentada 
Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Rectificar el punt primer de la Proposta d’Acord adoptada 
pel Ple de data 24 de febrer de 2005, on diu: 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

.../...  

61.451E0.62506 ADQUISICIÓ LLIBRES BIBLIOTECA CENTRAL 0,00 12.000,00 0,00 12.000,00

61.451E0.62500 MOBILIARI REFORMA BIBLIOTECA CENTRAL 0,00 48.500,00 0,00 48.500,00

.../...      

Ha de dir: 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

.../...  

62.451E0.62506 ADQUISICIÓ LLIBRES BIBLIOTECA CENTRAL 0,00 12.000,00 0,00 12.000,00

62.451E0.62500 MOBILIARI REFORMA BIBLIOTECA CENTRAL 0,00 48.500,00 0,00 48.500,00

.../...      

 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que espera que hi hagi acord en 
aquest cas, perquè és la modificació del número que defineix una partida, ja 
que per error es va posar un número equivocat i el que fem és no tocar la 
partida ni la quantitat, senzillament li posem el número correcte.   
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 10.- Aprovació inicial de la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità 1976, a l’àmbit de l’avinguda Salvador Allende, en el tram 
comprès entre el carrer del Doctor Arús i de l’avinguda de la República 
Argentina, per canvi de qualificació de la parcel·la 10HP. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de Modificació puntual del Pla General Metropolità 
1976, a l’àmbit de l’avinguda de Salvador Allende, en el tram comprès entre el 
carrer de Doctor Arús i l’avinguda de la República Argentina, de Cornellà de 
Llobregat, per canvi de qualificació de la parcel·la 10 HP, projecte redactat per 
l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira, de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima.   
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 Vist l’acord plenari de data 27 de gener de 2005, d’exposició pública 
dels criteris previs, en aplicació de l’article 125 del Reglament de Planejament 
Urbanístic, així com la seva publicació mitjançant inserció d’edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona en data 16-2-2005 i en el diari “El 
Periodico de Catalunya” en data 11-2-2005, així com la notificació 
individualitzada, en compliment de l’article 83.7 de la Llei d’urbanisme a 
Catalunya, als Ajuntament del Prat de Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, 
Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat, sense que 
s’hagin presentat cap al·legació.  
 

 Vist l’informe de la cap tècnic d’Urbanisme, de data 15 de març de 
2005 que tot seguit es transcriu: 
 

“1. L’objecte de l’expedient de Modificació puntual del PGM-76 de la 
part llevant de l’illa delimitada pels carrers Salvador Allende, Doctor 
Arús i República Argentina, de superfície 22.372 m2, al barri de 
Sant Ildefons de Cornellà de Llobregat, es possibilitar el 
desenvolupament de polítiques d’habitatge públic en funció de les 
característiques del barri, i d’acord amb les conclusions de la 
memòria social que incorpora l’expedient: ”l’habitatge protegit que 
s’ha d’introduir en el barri ha de ser  de venda”. 

 
2. La modificació puntual del PGM-76 per modificació de 

l’aprofitament de diverses parcel·les d’equipaments, per canvi de 
qualificació i creació d’una clau nova (10HP), aprovat definitivament 
pel govern de la Generalitat en data 05 de febrer de 2002, qualifica 
com a zona 10HP (habitatge protegit) dins del règim de sistemes, 
una parcel·la de 3.000 m2 confrontant amb l’avinguda Salvador 
Allende amb una edificabilitat de 11.000 m2 i un número màxim 
d’habitatges de protecció de 120. La promoció d’aquests habitatges 
s’efectua des del Departament de Medi ambient i Habitatge, d’acord 
al conveni subscrit entre l’Ajuntament i la Conselleria. Ara bé, 
tenint en compte que el planejament preveia habitatges de lloguer,  
s’ha de modificar aquesta condició i passar a habitatges de 
promoció pública de venda. 

 
3. El Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada el 27 de gener  de 2005, 

acorda exposar al públic en aplicació de l’article 125 del Reglament 
de Planejament Urbanística l’expedient de Modificació puntal del Pla 
general metropolità, de 14 de juliol de 1976, a l’àmbit de l’avinguda 
de Salvador Allende  en el tram comprès entre el carrer Doctor Arús  
i l’avinguda de la República Argentina, de Cornellà de Llobregat, per 
canvi de qualificació de la parcel·la 10HP, redactat per l’arquitecte 
Ricard Casademont i Altamira i, ordena la publicació al Butlletí 
Oficial de la Província (16/02/2005), i en un dels diaris de major 
difusió de la província (El Periòdic 11/02/2005) per un període de 
trenta dies, al efecte de que durant aquest termini puguin formular-
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se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives de 
planejament, per Corporacions, Associacions i particulars. Durant 
el temps d’exposició publica no s’ha rebut cap suggeriment. 

 
4. Per tal de garantir la implantació d’habitatge protegit de venda, en 

aquesta zona, l’expedient de Modificació, proposa la qualificació de 
zona de volumetria específica (clau 18)  del solar d’habitatge protegit 
10 HP  amb la mateixa volumetria i densitat aprovades per la 
Modificació de data 5 de febrer de 2002. És a dir, els paràmetres 
edificatoris de la nova zona 18, (sostre, ocupació, número de 
plantes, ús i número màxim d’habitatges) són els que tenia per 
planejament la parcel·la 10 HP. Ara bé, per tal de mantenir 
inalterable la superfície de sistemes de l’illa on es troba el solar, es 
qualifica d’espais lliures els terrenys qualificats com a zona 18 
intersticials dels blocs consolidats de l’illa.  

 
L’expedient de modificació puntual del PGM-76 a l’avinguda 
Salvador Allende, de Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte 
Ricard Casademont i Altamira, d’acord al Pla General Metropolità, al 
Reglament de Planejament i la Llei 2/2002, de 14 de març, està 
complert i por tant es pot procedir a l’aprovació inicial pel Ple de 
l’Ajuntament, d’acord a l’establert per l’article 83 de la Llei 2/2002, 
amb correlació amb l’article 3.2.1.del Decret 287/2003, de 4 de 
novembre, de Reglament Parcial de la Llei d’Urbanisme.” 

 
 Atesos els articles 126, 127 i 128, en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament de 23 de juny de 1978; i articles 74, 83 i 94 de la 
Llei 2/2002, de 14 de març d’urbanisme de Catalunya.  
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
  
 Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 16 de 
març de 2005. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això com a President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta a l’Ajuntament 
Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
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 Primer.- Aprovar inicialment el projecte modificació puntual del Pla 
General Metropolità 1976, a l’àmbit de l’avinguda de Salvador Allende, en el 
tram comprès entre el carrer de Doctor Arús i de l’avinguda de la República 
Argentina, de Cornellà de Llobregat, per canvi de qualificació de la parcel·la 10 
HP, projecte redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira, de 
l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris 
de major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què 
durant aquest termini puguin formular-se les al·legacions que s'estimin 
convenients. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima i als Ajuntament del 
Prat de Llobregat, de l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de Llobregat, Sant 
Joan Despí i Esplugues de Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que l’objecte del dictamen 
és l’aprovació inicial de la Modificació puntual del PGM-76, a l’àmbit de 
l’avinguda Salvador Allende, en el tram comprès entre el carrer del Doctor 
Arús i de l’avinguda de la República Argentina. 
 
 Aquesta és la segona vegada que passa l’expedient pel Ple, i és allò 
que vam explicar de poder passar els pisos que farà la Generalitat de 
Catalunya a Sant Ildefons, en lloc de lloguer a venda.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
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Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 11.- Aprovar provisionalment la Modificació del Pla General 
Metropolità de 1976 a l’àmbit del Sector Fatjó. 
 
 DICTAMEN 

 
 

“Vist l’expedient incoat per a la Modificació del Pla General 
Metropolità de 1976 a l'àmbit del sector Fatjó, de Cornellà de Llobregat, 
redactada per l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà, 
Societat Anònima. 

 
Vist que data 16 de desembre de 2004, el Ple de l’Ajuntament 

aprovà inicialment l’esmentada modificació puntual, així com la seva 
publicació mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona en data 25-12-2004 i en el diari “Periodico de Catalunya” en data 
30-12-2004, així com la notificació individualitzada i en compliment de 
l’article 83.7 de la Llei d’urbanisme a Catalunya, els Ajuntament del Prat de 
Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i 
Esplugues de Llobregat. 

 
Vista l’al·legació presentada en data 24 de gener de 2005, Registre 

General d’Entrada a l’Ajuntament número 2188, pel senyor Antonio Gálvez 
Gil, en representació de la mercantil Ibi-Bona, Societat Anònima, mitjançant la 
qual demana una reducció de la superfície i del volum dels porxos en planta 
baixa dels edificis de la seva propietat, a fi d’aconseguir major flexibilitat en 
l’ordenació volumètrica. 

  
Vist l’informe de la cap tècnic d’Urbanisme de data 14 de març de 

2005, en relació a l’al·legació del senyor Antonio Gálvez Gil, que es transcriu 
literalment: 
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“1. La societat IBI IBONA SA, es propietària de la totalitat de les 
parcel·les situades a les Illes 3 i 4 (blocs 4,5,6,7) del sector 
Destraleta, que està inclòs a l’àmbit de l’expedient de Modificació 
del PGM-76 en tràmit. 

 
2 Que el conjunt de les seves parcel·les té assignada una edificabilitat 

de 26.551 m2, dels quals 21.188 m2 es d’habitatge amb un màxim 
de 192 habitatge i la resta comercial. Això implica una superfície 
mitja per habitatge de 110 m2, que no s’adequa a la realitat actual 
del mercat i a les necessitats de la societat. Per tant, demana 
ampliar el número màxim d’habitatges, així com la modificació de la 
volumetria aprovada. El suggeriment de reduir la superfície de sòl, 
privat per el seu destí a públic, és una obligació imposada per la 
Llei 2/2002 d’Urbanisme. 

 
Les necessitats d’habitatge al municipi, juntament amb la demanda 
d’habitatges de superfície més reduïda, que implica una reducció 
del preu de venda, aconsellen una modificació de la densitat 
admesa al sector, sense modificar el sostre del planejament.  

 
Per tant, a judici del tècnic signant, s’hauria de tenir en compta la 
petició realitzada per la societat IBI IBONA SA, que s’hauria de 
recollir a l’expedient de Modificació del PGM-76 al sector Fatjó en 
tràmit i que reflactarà les cessions de zones verdes i part 
proporcional de les plus-vàlues obtingudes per l’augment del 
número d’habitatges, d’acord a lo disposat a l’article 16.3 del 
Reglament Parcial de la Llei d’Urbanisme.” 

 
Vist al mateix temps l’informe de la Cap Tècnic d’Urbanisme, de 

data 14 de març de 2005 en relació a la modificació que tot seguit es 
transcriu: 
 
 

“1. El Pla Parcial Fatjó (Text refós aprovat definitivament en data 30 de 
juny de 1993) va desenvolupar les determinacions del Pla General 
Metropolità al seu àmbit: definició de les zones susceptibles 
d’aprofitament privat, la zonificació i superfície dels sòls públics de 
reserves per a zones verda i equipaments i la redifinició de la vialitat 
local. 

 
2. Aquesta redifinició de la vialitat local realitzada per el Pla parcial, 

implica la modificació, no supressió de dos vials del PGM-76 com a 
conseqüència de la implantació del centre comercial en l’extrem 
sud-est de l’àmbit. 

 
3. Contra l'acord d'aprovació definitiva, del Text Refós del Pla Parcial, 

de 30 de juny de la CPU de Barcelona, va interposar recurs 
contenciós administratiu el senyor Jacinto Colom Escayola, per 
entendre que s'havien suprimit dos vials inclosos a la xarxa viària 
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bàsica. La resolució del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, 
no confirmada en cassació davant del Tribunal Suprem, en data 1 
de juliol de 2001, obliga a l'Ajuntament a modificar puntualment el 
PGM, per regularitzar la vialitat executada pel Pla Parcial Fatjó. És a 
dir, el Pla Parcial no podia modificar els dos vials de la xarxa viària 
bàsica, sense abans modificar el planejament general. 

 
4. El Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada en data 29 d’abril de 

2004, acorda exposar al públic en aplicació de l’article 125 del 
Reglament de Planejament Urbanístic, l’expedient de Modificació del 
PGM-76 a l’àmbit del sector Fatjó de Cornellà de Llobregat, per 
regularitzar la vialitat executada a la zona i ordena la publicació al 
Butlletí Oficial de la Província (18/07/2004), i en un dels diaris de 
major difusió de la província (El Periòdic 8/05/2004) per un període 
de 30 dies, a l’efecte de que durant aquest termini puguin formular-
se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives de 
planejament, per Corporacions, Associacions i particulars. Dels tres 
escrits de suggeriments/peticions rebuts durant el temps 
d’exposició pública, tant sols s’ha tingut en consideració el 
presentat per l’empresa  

 
IBI IBONA, que ha implicat augmentar el número d’habitatges del 
sector per adequar-lo al mercat immobiliari, sense modificar 
l’edificabilitat donada pel planejament, i que es recullen al 
document que fou aprovat inicialment. Això ha implicat un 
ajustament de les volumetries aprovades pels planejaments derivats 
anteriors, juntament amb l’obligació de cessió de major superfície 
d’espais verdes i de cessió de la part de les plus-vàlues obtingudes, 
tal i com estableix l’article 16.3 del Reglament parcial de la Llei 
d’Urbanisme. Les unitats de zona afectades per la modificació de 
densitats són les següents: sector Destraleta la unitat de zona 14 d 
(UZ- 1,2,3,5,6 i 7) passa de 192 habitatges a 270 amb una reducció 
de 1.040 m2 de sòl privat, i al sector Fatjó de 58 a 63 habitatges 
amb una reducció de 65 m2 el sòl privat. 

 
5. El Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada en data 16 de desembre 

de 2004, acorda aprovar inicialment la Modificació del Pla General 
Metropolità de 1976 a l’àmbit del sector Fatjó de Cornellà de 
Llobregat, i sotmetre l’expedient a informació pública al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona (25/12/2004), i un dels diaris 
de major difusió de la Província (El Periòdic 30/12/2004), pel 
període d’un mes, als efectes de què durant aquest termini puguin 
formular-se les al·legacions que s’estimin convenients.  

 
6. Durant el temps d’exposició pública s’ha rebut un escrit d’IBI-

BONA,SA (que es pren en consideració) en el que demana una 
reducció de la superfície i del volum dels porxos en planta baixa de 
cada edifici de la seva propietat per tal d’aconseguir una flexibilitat 
més gran a l’ordenació volumètrica. L’expedient, en tràmit, amplia 



48 

l’ocupació admesa en PP’s i regula l’ampliació en planta baixa 
mitjançant porxos, mantenint els paràmetres d’edificabilitat i de 
densitat de cascuna de les parcel·les. Per altra part, un error 
material detectat en la ubicació del traçat de la línia de 110 KV que 
creua el sector Destraleta, fa necessari introduir un petit 
ajustament dels paràmetres de superfície i d’edificabilitat de les 
parcel·les UZ2 i UZ3, sense modificar l’edificabilitat total ni la 
densitat. Són modificacions de detall amb respecte a l’expedient 
aprovat inicialment 

 
7. Aquesta modificació, té un cert valor de Text Refós, ja que amb 

posterioritat a l’aprovació del Text Refós del Pla Parcial, objecte del 
recurs, a l’àmbit s’han tramitat i aprovat diferents planejaments, 
alguns solapes amb el sector adjacent de Destraleta, per tant, per 
coherència, l’expedient ha de reflectir tots els planejaments aprovats 
al sector: modificacions puntuals del sector Destraleta, de la fàbrica 
Nubiola-Vilumara, del túnel viari i las que afecten a les zones 
d’equipaments, així com tots els planejaments derivats de l’àmbit. 
De manera que un únic plànol normatiu reflectí tot el planejament 
definitivament aprovat al sector oest de Cornellà 

 
8. La present modificació no té incidència en l’ordenació general del 

sector, ja que aquesta ha estat executada d’acord amb successius 
planejaments derivats, afecta puntualment al sistema viari bàsic 
establert al PGM-76 per petits ajustaments. Tampoc afecta al 
sistema general ferroviari, ja que les determinacions del PGM-76 es 
mantenen inalterables. No afecta al sistema general d’equipaments i 
zones verdes, ja que no només es mantenen les previsions generals 
sinó que s’amplien i milloren com a conseqüència de la incorporació 
de les majors reserves dels planejaments derivats. Per altre part, la 
major densitat d’habitatges que l’expedient en tràmit proposa a 
determinades Unitats de Zona, va acompanyat d’una ampliació del 
sistema d’espais lliures (12,01 m2 sòl/nou habitatge d’increment), 
tal i com estableix l’article 16.3  del Reglament Parcial de la Llei 
d’Urbanisme, així com la cessió del 10% de les plus-vàlues 
generades. 

 
L'expedient de modificació puntual al PGM-76, al sector Fatjó-
Destraleta, de Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte J. 
Antonio Marín, d’acord al PGM-76, al Reglament de Planejament i a 
la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, està complert, i es pot 
procedir a l’aprovació provisional del mateix.” 

 
Atesos els articles 74, 83 i 94 de la Llei 2/2002, de 14 de març 

d’urbanisme de Catalunya, modificada per la Llei 10/2004.  
 
 Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 15 de 
març de 2005. 
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Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 

 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
   
 Primer.- Estimar parcialment l’al·legació formulada pel senyor 
Antonio Gálvez Gil, en representació de la mercantil Ibi-Bona, Societat 
Anònima, en el sentit que es recull a l’informe de la cap tècnic d’Urbanisme, 
reproduït íntegrament a la part expositiva del present acord. 
 
 Segon.- Aprovar provisionalment la modificació del Pla General 
Metropolità de 1976 a l'àmbit del sector Fatjó, de Cornellà de Llobregat, 
redactat per l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà, 
Societat Anònima 
 

Tercer.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva 
 
 Quart.- Notificar el present acord en compliment de l’article 83.7 de 
la Llei d’urbanisme a Catalunya els Ajuntament del Prat de Llobregat, 
l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues 
de Llobregat i a Ibi-Bona, S.A, unitat unipersonal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part el President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que aquesta és la tercera 
vegada que aquest tema passa pel Ple, i esperem que sigui la definitiva, ja que 
està d’acord la Direcció General d’Urbanisme.  
 
 És l’aprovació provisional de la modificació del PGM-76 a l'àmbit del 
sector Fatjó, i això -tal com vaig explicar dues vegades en la Comissió 
Informativa i també en el Ple- és que en aquest sector aprofitem per, primer, 
corregir un carrer que es va fer diferent de com marcava el Pla anterior, i 
després, passem cinc mil metres quadrats que eren comercial a habitatge i 
augmentem la densitat d’habitatges. Baixem els metres quadrats dels 
habitatges ja que de cent i escaig metres els passem a setanta o vuitanta 
metres quadrats.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 12.- Aprovació inicial  de la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità 1976, a l’àmbit discontinuo format pel PA6 i PA2 de la 
carretera d’Esplugues i la cruïlla del carrer Sant Ildefons amb la Línia 
Elèctrica. 
 
 DICTAMEN 
 
 

 “Vist l’expedient de Modificació Puntual del Pla General Metropolità 
de 1976 a l’àmbit discontinu format per el PA6 i PA2 de la carretera 
d’Esplugues i la cruïlla de l’avinguda de Sant Ildefons i avinguda de la Línia 
Elèctrica, al terme municipal de Cornellà de Llobregat, projecte redactat per 
l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima. 
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 Vist l’acord plenari de data 27 de gener de 2005, d’exposició pública 
dels criteris previs, en aplicació de l’article 125 del Reglament de Planejament 
Urbanístic, així com la seva publicació mitjançant inserció d’edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona en data 16-2-2005 i en el diari “El 
Periódico de Catalunya” en data 11-2-2005, així com la notificació 
individualitzada, en compliment de l’article 83.7 de la Llei d’urbanisme a 
Catalunya, als Ajuntament del Prat de Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, 
Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat, sense que 
s’hagi presentat cap al·legació.  
 
 Vist l’informe de la cap tècnic d’Urbanisme, de data 16 de març de 
2005 que tot seguit es transcriu: 
 
 

“1.La modificació afecta a tres àmbits, discontinus, situats dos al 
voltant de la carretera d’Esplugues (nord i sud) i un altre al barri 
de Sant Ildefons, de Cornellà de Llobregat: l’àmbit nord de 
superfície 8.071 m2 coincideix, amb petits ajustos, amb el 
Polígon d’actuació 2 de la Modificació del Pla General Metropolità 
de la carretera d’Esplugues entre el carrer Lluís Muntades i el 
límit de terme municipal amb Esplugues, aprovat definitivament 
el Text Refós en dat 26 de febrer de 2004; l’àmbit sud, amb una 
superfície de 20.213 m2, avarca amb petits ajustos el Polígon  
d’actuació 6 de la citada Modificació; i l’àmbit situat al barri de 
Sant Ildefons, de propietat pública i superfície 7.357 m2,  
compren la part nord de dues illes situades a la cruïlla entre 
l’avinguda Sant Ildefons i l’avinguda de la Línia Elèctrica. 

 
2. La qualificació urbanística dels terrenys, objecte de la 

modificació, d’acord al planejament vigent és la següent: Polígon 
2 ( industrial, zona verda i sistema viari), Polígon 6 (industrial, 
equipaments i sistema viari) i Sant Ildefons (sistema 
d’equipaments i zona verda). D’acord amb la modificació del PGM 
de 26 de febrer de 2004, el sistema d’execució del polígons 2 i 6 
és el de Reparcel·lació mitjançant la modalitat de compensació 
bàsica. 

 
3. Els objectius generals de l’expedient de modificació són: 

Possibilitar la construcció d’habitatges en el barri de Sant 
Ildefons, de tal manera que l’edificabilitat assignada permeti 
finançar la reconstrucció de l’equipament existent i a l’hora 
millori els espai urbans amb deficiències d’urbanització. 
Possibilitar la implantació d’un edifici corporatiu, seu social 
d’una empresa, a la zona nord (P.A.2) de la carretera 
d’Esplugues, que resolgui al mateix temps la millora urbana de 
l’entorn amb la reestructuració dels espais lliures i la creació 
d’una peça destinada a equipaments; i Ordenar l’àmbit sud 
(P.A.6) de la Carretera amb l’entorn urbà immediat en una zona 
de transició amb el teixit industrial, introduint sostre residencial 
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que permetrà la construcció d’habitatge protegit en àrees centrals 
del municipi i resolgui, al mateix temps, la convivència de les 
activitats terciàries amb les residencials  com a continuïtat del 
teixit urbà de la Carretera . 

 
4. L’expedient de Modificació proposa tres polígons d’actuació: 

PA6a, de superfície 11.825 m2 corresponents als terrenys situats 
entre les oficines de Siemens de la carretera i el carrer Lluís 
Muntades, qualificats 6.951 m2 com a sistemes (equipaments, 
verd i vials) i 4.970 m2 com a zona 18 (terciari i habitatges ); 
PA2a, compren una superfície discontinua de 3.582 m2, ja que 
engloba terrenys situats a l’àmbit sud (concretament l’edifici 
històric de Siemens i els terrenys situats davant de la 
Confederació d’Empresaris) i 1.440 m2 de l’àmbit confrontats al 
carrer Sabina Mitjavila, qualificats de zona 18 (residencial i 
terciari); i PA10, de superfície 1.940 m2 i forma discontinua, 
ubicats als dos costats de l’avinguda de Sant Ildefons amb la 
cruïlla a la Línia Elèctrica, qualificats de zona 18 (habitatges de 
renda lliure) i equipaments. Fora dels tres àmbits queden els 
terrenys de sòl urbà consolidat, situats a l’illa compres entre el 
carrer de la Plàsmica i Joan Fernández, propietat de Siemens i 
Emducsa i que s’executaran d’acord al Conveni, vigent, signat 
entre els dos propietaris, i la zona 22 a confrontada a la carretera 
d’Esplugues/ Sabina Mitjavila (actual discoteca , propietat de E. 
Navarro). El Polígon PA2a té assignades unes càrregues externes, 
que implica la cessió i urbanització dels terrenys qualificats com 
a zona verda i equipament. 

 
5. L’expedient de modificació, en tràmit, no comporta una 

transformació total dels usos vigents pel planejament, tampoc  
implica un increment de l’aprofitament, tan sols augmenta la 
densitat de l’ús residencial, que permetrà destinar un 70% 
d’aquest increment a habitatges de protecció pública. 

 
6. El Ple de l’Ajuntament, en sessió 27 de gener de 2005, acorda 

exposar al públic en aplicació de l’article 125 del Reglament de 
Planejament, l’expedient de Modificació puntual del PGM-76 als 
polígons d’actuació 2 i 6 de la carretera d’Esplugues, al terme 
municipal de Cornellà de Llobregat, i ordena la seva publicació 
en el Butlletí Oficial de la Província (16/02/2005) i en un dels 
diaris de major difusió (El Periódico 11/02/2005) per un període 
de trenta dies, als efectes de què durant aquest termini puguin 
formular-se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives de 
planejament per Corporacions, Associacions i particulars, així 
com la notificació als Ajuntaments limítrofes. Durant el temps 
d’exposició pública no s’ha rebut cap escrit de suggeriments. 
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 L’expedient de modificació puntual del PGM-76 a l’àmbit 
discontinuo format pel PA6 i PA2 de la carretera d’Esplugues i la cruïlla del 
carrer Sant Ildefons amb la Línia Elèctrica, al terme municipal de Cornellà de 
Llobregat, redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira, d’acord al 
Pla General Metropolità, al Reglament de Planejament i a la Llei 2/2002 
d’Urbanisme, està complert, i per tant es pot procedir a la seva tramitació pel 
Ple en el termes establerts per l’article 83. de la Llei 2/2002, de 14 de març, 
d’Urbanisme, amb correlació amb l’article 3.2.1 del Decret 287/2003, de 4 de 
novembre, de Reglament Parcial de la Llei 2/2002.  
 
 Atesos els articles 126, 127 i 128, en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament de 23 de juny de 1978; i articles 74, 83 i 94 de la 
Llei 2/2002, de 14 de març d’urbanisme de Catalunya.  
 
 Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 16 de 
març de 2005. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refòs de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això com a President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta a l’Ajuntament 
Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte de la modificació Puntual 
del Pla General Metropolità de 1976 l’àmbit discontinu format per el PA6 i PA2 
de la carretera d’Esplugues i la cruïlla de l’avinguda de Sant Ildefons amb 
l’avinguda de la Línia Elèctrica, al terme municipal de Cornellà de Llobregat, 
projecte redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira de l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris 
de major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què 
durant aquest termini puguin formular-se les al·legacions que s'estimin 
convenients. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima i als 
Ajuntament del Prat de Llobregat, de l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de 
Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que és l’aprovació inicial 
de la Modificació Puntual del PGM-76, a l’àmbit discontinu format pel PA6 i 
PA2 de la carretera d’Esplugues i la cruïlla de l’avinguda de Sant Ildefons amb 
l’avinguda de la Línia Elèctrica. 
 
 És la segona vegada que el tema passa pel Ple, i també ja ho hem 
explicat amb plànols perquè és un tema una mica complicat, és allò que fem 
per aprofitar l’edificabilitat que hi ha en el sector de la Siemens per dotar 
terrenys per fer un parc de bombers, també per posar sòl per poder fer un 
edifici d’oficines a l’entrada de Sant Ildefons, el tema de Sabina Mitjavila i 
aprofitem així mateix per posar habitatges a l’entrada de Sant Ildefons i poder 
fer el pavelló nou. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 13.- Exposar al públic el  projecte de Modificació puntual del 
Pla General Metropolità 1976, al carrer Silici. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de modificació puntual del Pla General Metropolità 
1976 al carrer Silici, de Cornellà de Llobregat, projecte redactat per l’arquitecte 
Ricard Casademont i Altamira de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà 
de Cornellà, Societat Anònima. 
 
 Vist l’informe emes per la cap tècnic d’Urbanisme, de data 16 de 
març de 2005, que es transcriu literalment: 
 

“1. L’àmbit de la  modificació de superfície 28.635 m2, compren els 
terrenys de sistemes  paral·lels a la Ronda de Dalt, delimitats pel 
carrer Marià Fortuny, carrer  Silici i avinguda del Maresme, i una 
petita porció de sòl comprès entre el carrer Porta Diagonal (des de la 
sortida de la Roda) i la Ronda. La qualificació del terrenys d’acord al 
PGM-76, és de Sistemes: zona verda (clau 6 b), vialitat (clau 5) i 
protecció de sistemes (clau 9). L’execució del polígon Famades, que 
ha desplaçat el carrer Silici, juntament amb la construcció de la 
Ronda de Dalt fa que la vialitat que el PGM-76 establia per l’àmbit 
(prolongació del carrer Torrent del Vidrier), no s’hagi executat. 

 
2. L’objectiu de la Modificació, és la creació d’una zona d’equipaments 

que permeti la construcció d’una escola pública, a l’hora que es 
resolguin els problemes de vialitat de la zona. Per tant, la proposta 
de Modificació puntual del PGM-76,  qualificació com equipaments 
una superfície d’aproximadament 2200 m2, amb front al carrer 
Silici, per la implantació de l’escola, reordena la vialitat, i el sistema 
d’espais lliures, és a dir, la proposta introdueix canvis en la 
zonificació sense que això generi un canvi en el model d’estructura 
orgànica del territori.   

 
 L’expedient de modificació puntual del PGM-76 al carrer Silici, de 
Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira, 
d’acord al Pla general metropolità, al Reglament de Planejament i a la Llei 
2/2002 d’Urbanisme, té el grau de concreció suficient per procedir a la seva 
exposició pública per tal de garantir la participació ciutadana, en compliment 
de l’article 8 de la Llei 2/2002 i, tal i com estableix el Reglament de 
Planejament i, en compliment de l’article 83.7 de la Llei d’urbanisme, s’ha de 
concedir audiència als ajuntaments limítrofes. 
 
 Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 16 de 
març de 2005. 
 
 Atesos els articles 125 del Real Decret 2159/1978, de 23 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament de Planejament pel desenvolupament i aplicació 
de la Llei sobre règim del sòl i ordenació urbana, i l’article 83.7 de la Llei 
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2/2002, de 14 de març, referent al tràmit d’informació pública dels plans 
d’ordenació urbanística, als ajuntaments que el seu territori conflueixi amb el 
municipi que és objecte del pla i demés disposicions concordants i d’aplicació. 
  
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això com a President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Exposar al públic en aplicació de l’article 125 del 
Reglament de Planejament esmentat en la part expositiva, el projecte de 
Modificació puntual del Pla General Metropolità 1976, al carrer del Silici, de 
Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira 
de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat 
Anònima. 
 
 Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí Oficial 
de la Província, i en un dels diaris de major difusió de la Província per un 
període de trenta dies, als efectes de què durant aquest termini puguin 
formular-se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives de planejament, 
per Corporacions, Associacions i particulars. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als Ajuntaments del Prat de 
Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i  
Esplugues de Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que aquest tema és la 
primera vegada que passa pel Ple perquè són els criteris previs de la 
Modificació puntual del PGM-76, al carrer Silici. 
 
 És per començar a fer la modificació que ens permeti cedir els 
terrenys a la Generalitat de Catalunya perquè pugui fer una nova escola al 
barri d’Almeda. 
 
 Agafem el tros que hi ha al darrere del camp de futbol, un carrer 
que en aquest moment existeix que és el que va a la zona industrial quan se 
surt de la Ronda de Dalt i deixa de ser carrer per passar a ser zona 
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d’equipament, i allí es construiran els dos mil metres quadrats que realment 
fan falta a l’edifici de l’escola i el pati de terra. I fiquem també com a zona 
d’equipaments allò que és el sostre de la bassa de laminació que hem fet 
perquè sigui de pati dur i fem un nou carrer que ha de passar per on acaba el 
dipòsit de laminació per fer la mateixa funció que fa el carrer que hem anul·lat 
amb aquest Pla. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 
 14.- Aprovació de l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat a la Xarxa Sida i Món Local a Catalunya i la declaració de bases 
de la Xarxa. 
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 DICTAMEN 
 
 “Dictamen relatiu a l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, a la declaració de Bases Xarxa Sida i Món local a Catalunya. 
 
 La sida continua essent actualment un problema de salut pública 
important, tot i que el dibuix de l’epidèmia ha variat substancialment, ja que 
n’han disminuït les infeccions per via parenteral però n’ha augmentat la 
transmissió sexual. Per altra banda, en augmentar l’expectativa dels malalts, 
s’ha donat una relaxació clara del discurs preventiu. 
 
 El Món Local ha tingut una clara voluntat de treballar la prevenció 
en molts casos i esdevé un marc idoni per cercar complicitats i dinàmiques 
participatives entre els diferents agents. 
 
 El 29 d’abril de 2003 es va celebrar la I jornada Sida i Món Local a 
Catalunya. A partir d’aquí va néixer la voluntat de crear la xarxa Sida i Món 
Local, que pretén: 
 

- Definir  un model comú d’intervenció comunitària. 
- Donar suport als agents implicats. 
- Impulsar iniciatives per afavorir la sostenibilitat dels programes. 
- Impulsar accions comunes. 

 
 Vist que en data 13 de desembre de 2004, la senyora Maria José 
Pardo Lanuza, regidora – delegada de Salut Pública, Consum i Benestar 
Social, va signar  la declaració de Bases per a la constitució de la Xarxa de 
Sida i Món Local a Catalunya, designant-la com a responsable política del pla 
d’actuació que garanteix el compromís estratègic de la corporació local. 
 
 D’acord amb l’informe favorable del cap administratiu de Salut 
Pública, Consum i Benestar Social, en el qual es valora positivament el fet que 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat formi part de la Xarxa Sida i Món Local. 
 
 Atès la legislació vigent, que s’acorda en el Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya,  
 
 Es proposa a l’aprovació al Ple de l’Ajuntament de Cornellà els 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
a la Xarxa Sida i Món Local a Catalunya i la declaració de bases de la Xarxa. 
 
 Segon.- Desenvolupar un pla d’actuació intersectorial, plural i 
participatiu en l’àmbit territorial corresponent per assolir els objectius de la 
Xarxa.  



59 

 
 Tercer.- Establir un mecanisme de coordinació entre els diferents 
departaments, àrees i entitats implicats en el pla d’actuació territorial. 
 
 Quart.- Designar a la senyora Maria José Pardo Lanuza, regidora – 
delegada de Salut Pública, Consum i Benestar Social com la responsable 
política del pla d’actuació que garanteixi el compromís estratègic de la 
corporació local, comarcal o provincial. 
 
 Cinquè.- Designar un cap del Servei de Salut Pública com a 
responsable tècnic que s’encarregui de la coordinació, dinamització i execució 
del pla d’actuació.  
 
 Sisè.- Notificar a les persones interessades aquesta resolució, amb 
l’expressió de la possibilitat d’interposar-hi els recursos corresponents.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora Delegada de l’Àrea de Salut Pública, 
Consum i Benestar Social, senyora Enriqueta Pardo Lanuza, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que és per aprovar l’adhesió de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat a la Xarxa Sida i Món Local a 
Catalunya.  
  
 En principi, la sida continua sent una malaltia que crea problemes 
de salut pública. Actualment han canviat una mica les persones que la 
pateixen, ara és més motivat per les relacions sexuals, mentre que abans era 
més per problemes de drogodependència.  
 
 Nosaltres, des de Cornellà fa molt temps que fem campanya de 
prevenció, conjuntament amb Joventut, Salut Pública i Serveis Socials i, per 
tant, seria adherir-nos perquè significa estar més coordinats amb altres 
ajuntaments, amb la Generalitat i amb la Diputació. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
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Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 15.- Sol·licitar la subvenció del Departament d’Educació, 
recollida a l’Ordre EDC/221/2004, per la qual se subvenciona el 50% del 
cost d’obres efectuades i acreditades, o el 50% del cost d’adquisició de 
l’immoble i de la seva rehabilitació si és el cas, així com assumir el 
compromís d’executar les obres de les 3 escoles bressol si es concedeix la 
subvenció.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista l’ordre EDC/221/2004, de 18 de juny, per la qual s’obre 
convocatòria per a la concessió de subvencions per a la creació de places 
d’educació preescolar en llars d’infants de titularitat municipal, en casos 
singulars. 

 
 Vistes les bases que regulen l’esmentada subvenció en les que es 
recull que l’import subvencionat màxim de cada plaça creada serà de 2.950 
euros. 
 
 Vistos els 3 projectes redactats pels Serveis Tècnics Municipals 
sobre la creació de 3 noves Escoles Bressol a Cornellà de Llobregat amb les 
següents capacitats: 
 

1. Escola  Bressol Can Suris: 74 alumnes. 
2. Escola Bressol Torre de la Miranda: 74 alumnes. 
3. Escola Bressol al Camp de l’Empedrat: 74 alumnes.  

 
 Vist l’informe favorable de la Cap Administratiu de l’IME en relació 
amb la voluntat d’aquesta Corporació d’acollir-se a l’ esmentada subvenció per 
la realització de les obres de nova creació de 3 Escoles Bressol al municipi de 
Cornellà. 
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 El President de la Comissió Informativa de l’Àrea de Serveis a la 
Persona, a proposta del Regidor d’Educació, Societat del Coneixement, 
Relacions Ciutadanes i Via Pública, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar la subvenció del Departament d’Educació 
recollida a l’ordre EDC/221/2004, de 18 de juny per la qual se subvenciona el 
50% del cost de les obres efectuades i acreditades, o el 50% del cost 
d’adquisició de l’immoble i de la seva rehabilitació si és el cas, tenint com a 
límit 2.950 euros per plaça creada d’educació pre-escolar en llars d’infants de 
titularitat municipal. 
 
 Segon.- Assumir el compromís d’executar les obres de les 3 Escoles 
Bressol si es concedeix la subvenció del Departament d’Educació de la 
Generalitat de Catalunya. 
 

 Tercer.- Comunicar als interessats el present acord.” 
   

 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de Serveis 
a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que consisteix en demanar a la Generalitat la 
subvenció que escau com a resultat del compromís de l’Ajuntament de fer tres 
escoles bressol, i ja veieu que és el 50% de les obres efectuades per 
l’Ajuntament i també dintre d’aquest paquet està si és el cas –no és el nostre  
cas- el cost d’adquisició de terrenys, etc., amb el ben entès que ja hi ha un 
acord posterior entre la Federació de Municipis i la Generalitat, i el que 
nosaltres fem ara és, acollir-nos a aquesta que està en vigor –encara no ha 
estat promulgada l’altra, no hi ha cap ordre on poder-nos acollir- i quan surti 
l’altra ja demanarem  la revocació d’aquesta i ens acollirem a la següent.  
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
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Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 16.- Creació de la Sindicatura Municipal de Greuges de Cornellà 
de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vistos els suggeriments efectuats per la totalitat dels Grups Polítics 
Municipals, en atenció a la voluntat de crear dintre de l’organització municipal 
la Sindicatura Municipal de Greuges de Cornellà de Llobregat, amb l’objecte de 
defensar, amb independència i objectivitat, els drets fonamentals i les 
llibertats públiques dels veïns i veïnes d’aquesta Ciutat enfront les actuacions 
realitzades pel Municipi, tant directament com a través dels seus Ens 
instrumentals o Agents. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 48.2.c) del Text 
Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, aprovat per Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, l’Ajuntament pot complementar l’organització 
municipal amb la Sindicatura Municipal de Greuges, si així ho acorda el Ple de 
la Corporació per majoria absoluta. 
 
 Atès que havent iniciat aquest Ajuntament un procés de reforma i 
actualització del seu Reglament Orgànic Municipal, resulta convenient 
procedir en aquests moments a la creació d’aquest nou òrgan, a efectes 
d’incloure la seva regulació mínima en l’esmentat Reglament, tot i considerar-
se oportú el diferiment de l’elecció del primer Síndic/ca de Greuges d’aquesta 
Ciutat fins el pròxim mandat corporatiu. 
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 Per tot això aquesta Alcaldia, vistos els Informes emesos per la 
Secretaria General núm. 33/204, de 25 d'octubre i 5/2005, de 10 de febrer, 
proposa el Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Complementar l’organització municipal amb la creació de 
la Sindicatura Municipal de Greuges de Cornellà de Llobregat, per a la 
defensa, amb independència i objectivitat, dels drets fonamental i les llibertats 
públiques dels veïns i veïnes d’aquesta Ciutat enfront les actuacions 
municipals, tant si son realitzades directament per l’Ajuntament, com si ho 
són pels seus Ens instrumentals o Agents. 
 
 Segon.- Realitzar una regulació mínima d’aquest nou òrgan en el 
Reglament Orgànic Municipal, mitjançant la introducció d’una nova Secció 
Sisena en el Títol Quart del Capítol III d’aquest Reglament, que es 
complementarà amb l’aprovació d’un Reglament Orgànic específic que reguli el 
seu règim jurídic i de funcionament. 
 
 Tercer.- Establir que l’elecció del primer Síndic/ca Municipal de 
Greuges de Cornellà de Llobregat es portarà a terme, d’acord amb el que a tal 
efecte estableixi el Reglament Orgànic Municipal, amb motiu de la constitució 
de la nova Corporació municipal resultant del primer procés d’Eleccions Locals 
que es convoqui en el futur.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que es tracta de la creació de la figura del Síndic de Greuges 
Municipal.  
 
 Primerament dir que la creació d’aquesta nova institució és una 
voluntat unànime de tots els grups polítics del nostre ajuntament, que ha de 
permetre, entre d’altres, una comunicació més fluida en la nostra relació amb 
els ciutadans/es, la mediació de l’administració més propera al ciutadà i els 
seus conciutadans en les diferents intervencions de prestació de serveis, la 
resolució de possibles conflictes per una via extrajudicial que ha d’afavorir a 
les dues parts, una garantia de resolució independent i àgil i també disposar 
d’una informació necessària i complementària per millorar els serveis que es 
presten a la nostra ciutat. 
 
 La Sindicatura Municipal de Greuges que es planteja té referències 
històriques i entre elles cal tenir present la figura jurídica nascuda a Suècia 
amb el nom del ombudsman i les que han anat posteriorment incorporant-se’n 
en el nostre estat, com en altres països i institucions. 
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 També hi ha un altre referent històric en la figura del Síndico 
Personero que es va crear el 1766 a tots els ajuntaments de l’estat espanyol, 
que exercia com a procurador dels interessos dels veïns. 
 
 Actualment val a dir que aquesta figura té el suport legal de la Llei 
21/2002 de la Generalitat respecte a la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 
 L’objectiu de la Sindicatura Municipal de Greuges haurà de ser 
enfortir els mecanismes de la democràcia, obrint nous canals de comunicació 
entre els ciutadans/es i els òrgans locals de poder i de decisió. 
 
 La Sindicatura de Greuges Municipal ha de tenir com a finalitat 
defensar els drets de la ciutadania en les seves relacions amb l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat i els organismes que en depenen, és a dir, arbitrar 
mitjançant la interlocució directa les relacions entre la ciutadania i 
l’administració. 
 
 També haurà d’actuar de manera objectiva i independent, haurà de 
tenir capacitat efectiva i reconeguda per actuar en aquelles situacions on 
malgrat l’observança de l’esperit de les lleis, es produeixin situacions de 
greuge per a les persones. 
 
 La tasca de la Sindicatura haurà de ser una tasca fiscalitzadora i 
atenta i ha de permetre definir una perspectiva més humana de la incidència 
de l’activitat municipal, en la vida de les persones i esmenar els errors i 
incoherències que genera –malgrat tot- l’engranatge administratiu. 
 
 Una figura institucional d’aquestes característiques necessita 
disposar de tot un ventall de mitjans, per poder exercir amb plenes garanties 
la seva funció i perquè realment sigui un interlocutor vàlid, en el que els 
ciutadans/es confiïn com a mediador dels seus interessos.  
 
 Llavors, no pot crear-se d’un dia per l’altre, sense comptar amb els 
mitjans humans, amb els recursos econòmics, amb els instruments 
procedimentals i informàtics per facilitar la seva funció, amb una preparació i 
formació adient i amb una necessària adequació dels propis serveis 
municipals, per poder atendre adequadament aquesta nova institució 
municipal. 
 
 És necessari també elaborar i aprovar un reglament que articuli tot 
el ventall de funcions que haurà d’assolir i en funció del seu contingut final, 
determinats mitjans esmentats anteriorment s’hauran de fer a partir d’aquest 
moment. 
 
 Tot això justificaria per si sol, la posta en funcionament d’aquesta 
institució a partir de la propera legislatura. 
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 Per finalitzar, voldria afegir el fet per si sol important que és que 
neix del consens i és molt important que el reglament, la seva organització, els 
seus recursos no es facin de forma precipitada sinó amb la reflexió suficient 
per poder aconseguir una institució municipal, d’acord amb el que tots/es 
voldríem que signifiqués aquesta institució. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup després 
de la brillant explicació que ha fet el Tinent d’Alcalde d’Interior i Comerç, poca 
cosa més podem dir. 
 
 Crec que tots els grups en un moment o altre, hem reclamat que 
aquesta figura s’instaurés a l’Ajuntament de Cornellà i, per tant, celebrem que 
ara es pugui fer, perquè creiem que –com bé ha dit el senyor Fernández- és 
una millora de les relacions entre la ciutadania i l’administració. 
 
  Seguidament pren la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que el seu Grup va 
en la mateixa línia, ja que també ho havíem demanat en altres ocasions, i el 
que ha succeït és que tots els grups municipals ens hem posat d’acord, per tal 
de crear aquesta figura i només esperem que també estiguem d’acord a l’hora 
de reglamentar quina persona ha de ser, quines característiques ha de tenir i 
també tota la reglamentació de com atendrà, en quin lloc, i ja que ens hem 
posat d’acord amb la figura, posem-nos d’acord també amb la resta de 
reglamentació. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar, abans de tot, la felicitació 
a l’Equip de Govern per aquesta decisió ja que és una cosa per consens i crec 
que ens hem de felicitar tots. 
 
 Vaig a fer una reflexió, perquè ens trobarem a mesura que passi el 
temps en situacions així. He estat fent una ullada a les actes de quan alguns 
grups –no tots- hem presentat aquesta sol·licitud i la resposta que se’ns va 
donar per les mateixes persones. Com això queda arxivat, si alguna vegada a 
la ciutadania de Cornellà se li ocorre llegir-ho –que jo espero que ho facin-, la 
veritat és que és bastant incoherent per part dels polítics que hi som aquí i 
que som polítics de a peu, perquè em sembla que la ciutadania té un concepte 
lamentable dels que ens dediquem a la política. 
 
 M’agradaria pensar que els que “toquem” el poble, els que estem 
aquí en els ajuntaments que som ciutadans de a peu, -jo no em considero 
política, sinó aficionada- ens tinguessin en consideració quan rebutgen alguna 
cosa que presentem altres grups, encara que d’ideologia diferent que no té res 
a veure, però que és en benefici de la ciutadania, i que és una hipocresia votar 
i dir segons quines coses perquè avui s’està veient que allò que era dolent fa 
uns anys, avui sembla ser que és estupend, sembla ser que Suècia ..., sembla 
ser que no sé a quants llocs ..., sembla ser que serem “el no va más”. 
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 Això, senyor Fernández, ho ha demanat el Partit Popular i crec 
recordar que també Esquerra Republicana de Catalunya. El Partit Popular va 
votar a favor, evidentment, va ser l’únic i es va quedar sol i va votar també a 
favor quan ho va presentar ERC. Les idees polítiques no crec que siguin 
iguals, però el resultat de la votació era la mateixa. 
 
 Crec que a partir d’ara hauríem de fer un pensament quan un Grup 
d’idees diferents -però que en realitat estem en la mateixa línia de benefici per 
a la ciutadania- presentem alguna cosa, hauríem de fer un exercici de reflexió 
i donar-li suport. 
 
 Seguidament pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'ICV-
EA-EPM, senyora Carmen Romero López, per manifestar que també ens volem 
felicitar a tots/es perquè realment aquesta vegada neix la creació de la 
Sindicatura Municipal de Greuges i jo preferiria que a partir d’ara també 
s’anomenes defensor del ciutadà/na o de la ciutadania, perquè és més fàcil i 
així ho entén millor tothom. 
 
 Crec que neix com havia de néixer, o sigui del consens, neix amb la 
voluntat de fer ferma aquesta creació, no per guardar les aparences només, 
sinó també amb la voluntat de treballar amb aquesta transparència, i sobretot 
de donar també una possibilitat més a la ciutadania perquè pugui accedir o 
pugui jutjar d’alguna manera el treball de l’administració.  
 
 Nosaltres som el mirall que en aquest moment ha de tenir la 
ciutadania, som objecte de rèplica i de queixes i, per tant, ha de tenir alguna 
persona que vetlli pels interessos dels ciutadans/es, perquè malauradament 
no fem totes les coses tan bé com volem moltes vegades o no sempre surten 
d’acord amb les intencions que tenim. 
 
 Per tant, nosaltres creiem que ara és el moment de crear-la, i s’ha 
de posar tot en marxa, perquè el juny de 2007 comenci a funcionar una 
vegada que ja passem a la següent legislatura, sobretot felicitar-nos per això, 
perquè ha nascut d’aquest consens, d’aquesta base d’entesa entre tots els 
grups que hi érem aquí i sobretot amb la voluntat de què treballi amb tota la 
llibertat i amb tota la transparència que significa aquesta figura que avui 
acabem de dotar-nos. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que l’acord que es porta al Ple és coherent amb totes les 
manifestacions que hem realitzat en tots els anteriors plens, i dic coherent 
perquè no s’ha d’oblidar que les persones que estem aquí assegudes som 
representants del poble de Cornellà i tots/es entre les obligacions que hem 
contret amb aquest poble és la de canalitzar, la de defensar els interessos dels 
ciutadans/es, i ho dic perquè sinó sembla com si uns estiguéssim en un 
estadi i els altres en un altre. 
 
 Com vàrem dir en altres plens, quan es van presentar aquestes 
mocions, pensàvem que era un moment precipitat, i com li agradava repetir al 
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meu amic i company Joan Tardà, quan jo sempre li deia “que ni serem els 
primers ni tampoc serem els últims”, per tant, hem complert la nostra 
paraula, ni hem estat els primers ni tampoc els últims. Hem cregut que això 
era oportú en aquest moment, i sobretot facilités també el nou redactat del 
Reglament Orgànic Municipal i facilités també que experiències que s’han 
posat en marxa en els últims anys, -que evidentment s’han tingut que anar 
modificant perquè eren les primeres- ens ajuden també a perfilar d’una forma 
molt més pràctica i a més, més beneficiosa, la creació d’aquest Defensor del 
ciutadà o de la Sindicatura Municipal de Greuges. 
 
 Comparteixo amb tots/es que això s’hagi acordat per consens, i per 
això ens donem un temps perquè crec que les coses tampoc s’han de fer de 
forma precipitada, ja que hem de crear un reglament i també les condicions 
dintre de l’administració perquè es tingui present que existirà aquesta figura i, 
per tant, s’han de modificar també algunes de les circumstàncies internes 
nostres per adaptar-les a un bon funcionament.  
 
 Repeteixo per últim,  que avui mateix en el Ple, és una mostra, 
nosaltres som els representants legítims de la ciutadania de Cornellà, el Partit 
Popular presentarà una sèrie de precs i preguntes, preguntant sobre coses 
quotidianes que afecten a la ciutat, ¡faltaria més!. Si no ho féssim els regidors i 
això ho deixéssim a la figura d’un defensor, on quedaria el nostre paper i on 
quedaria també el nostre compromís?. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
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Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 17.- Aprovació inicial del nou Reglament Orgànic Municipal. 
 
 MOCIÓ 
 
 “En ús de la seva potestat d’autoorganització, aquest Ajuntament va 
aprovar l’any 1985 els seu primer Reglament Orgànic Municipal (ROM), que 
desprès de dues modificacions puntuals que varen tenir lloc els anys 1991 i 
1992, va regular l’organització municipal fins l’any 2000, en el que tant la 
necessitat d’adaptar aquest Reglament als nous temps, com a conseqüència de 
les importants modificacions legislatives que s’havien operat en la legislació de 
règim local, com la necessitat de dotar a aquest Municipi d’un text orgànic 
molt més ambiciós, varen provocar l’aprovació d’un nou text reglamentari, que 
és el ROM que regula actualment l'organització municipal i que es troba vigent 
en data d'avui. 
 
 Atès que en aquests moments resulta novament necessari 
plantejar-ne una nova revisió d’aquesta norma orgànica municipal, amb 
l’objecte d’adaptar-la a les noves determinacions legislatives derivades, 
principalment, de les diverses modificacions operades en els últims quatre 
anys, tant en la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, com en la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, així com també en altres normes legals de caràcter local, com la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals que, directament o indirectament, 
incideixin en el seu contingut. 
 
 Atès que a partir dels informes emesos per la Secretària General 
d’aquest Ajuntament, números 29/2002, de 22 d’octubre, 33/2004, de 25 
d’octubre i 5/2005, de 10 de febrer, i fruit del procés de consultes portat a 
terme amb els diferents Grups Polítics Municipals, que han aportat les seves 
pròpies reflexions, s’ha elaborat un primer document refós del ROM, en el que 
es contenen les determinacions actualment vigents i les modificacions que es 
pretenen incorporar. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposen 
els articles 20, 22.2.d), 47.2.f), 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local, en la seva nova redacció donada per 
la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del 
Govern Local, en concordança amb els articles corresponents del Text Refós de 
la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, i amb els articles 58 i següents del Reglament d’Obres, 
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Activitats i Serveis dels Ens locals de Catalunya, aprovat per Decret 
179/1995, de 13 de juny, i la resta de legislació aplicable, i a la vista dels 
informes emesos per la Secretària General d’aquest Ajuntament, als quals hem 
fet referència anteriorment, proposa al Ple l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar inicialment el Reglament Orgànic Municipal de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, el text íntegre del qual figura com a 
document annex a aquest acord. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat Reglament a informació 
pública i audiència als interessats per un termini de trenta dies, a efectes de 
reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent Edicte en 
el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat, en un 
diari dels de major difusió de la Província i al Tauler d’Anuncis d’aquesta 
Corporació, transcorregut el qual sense haver-se presentat cap reclamació ni 
suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovat definitivament  l’esmentat Reglament, es publicarà 
íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en 
vigència un cop transcorreguts quinze dies a partir de la seva total publicació. 
 
 Així mateix, tant  en el tauler d’anuncis de la Corporació, com en el 
Diari Oficial de la Generalitat i en el Butlletí d’Informació Municipal, s’inserirà 
el corresponent edicte anunciant la referència del Butlletí Oficial de la 
Província en que s’hagi publicat íntegrament el text del ROM. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que és l’aprovació inicial del nou Reglament Orgànic Municipal, 
que avui sotmetem al Ple Municipal i que sorgeix del projecte d’aquest 
Ajuntament de procedir a la modificació del ROM, amb l’objectiu d’adaptar-lo 
a les noves determinacions legislatives que es deriven principalment de les 
noves disposicions legals dels darrers quatre anys posteriors al vigent ROM i 
que afecten directa o indirectament a la seva redacció i aplicació. 
 
 La proposta –això cal tenir-ho present- garanteix i regula els 
mecanismes de participació ciutadana i això comportarà un procés de 
tramitació establert per la normativa vigent en la que hi haurà el termini 
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necessari per formular aquelles al·legacions o suggeriments que qualsevol 
persona física o jurídica interessada en el seu contingut vulgui fer. 
 
 Dit això, també cal destacar que l’esmentada proposta és el fruit de 
les negociacions mantingudes per tots els grups municipals i el resultat de 
l’opinió majoritària d’aquests grups municipals. 
 
 Avui proposem en aquest Ple la modificació d’un Reglament, del 
qual ens vam dotar l’any 2000 i que sorgia com un instrument d’autoregulació 
municipal que modificava els anteriors aprovats els anys 1985 i les ulteriors 
modificacions dels anys 1991 i 1992. 
 
 Ens trobem doncs davant d’un Reglament complet en allò que es 
refereix a la regulació jurídica i clarificador d’allò que suposa tant l’exercici 
dels nostres drets com el compliment dels nostres deures 
 
 Queden clares quines són les competències i com s’han de tractar 
els procediments a seguir i sobretot el desenvolupament dels canals de 
participació, regulant aquests canals de forma clara i precisa tant vers la 
ciutadania com vers els regidors/es d’aquesta Corporació. 
 
 S’incorpora un element dins la Secció Sisena, el Síndic de Greuges, 
el qual ha quedat explicat en el punt anterior, òrgan unipersonal de caràcter 
complementari de l’organització municipal, de caràcter independent i amb 
funcions de control de l’activitat municipal i la incorporació és fruit del 
consens de tots els grups municipals. 
 
 Ens trobem aleshores –i torno al ROM- davant d’un instrument més 
que sòlid dins l’àmbit jurídic, adequat per tant -i com he dit abans- a les 
modificacions legals produïdes en els darrers quatre anys. 
 
 També dir –per finalitzar- que s’han establert els mecanismes per 
aconseguir el consens en l’aprovació d’aquest Reglament Orgànic Municipal. 
S’han fet els esforços necessaris per part de tots/es per arribar a posicions 
comunes que permetin una aprovació unànime d’aquest Reglament. 
 
 Si ho hem aconseguit o no dependrà, òbviament, de les nostres 
pròpies capacitats, de les nostres pròpies habilitats i també –perquè no dir-ho, 
i com es va dir al seu moment- de la nostra pròpia intel·ligència per trobar –
com acabo de dir- no només els mecanismes, sinó el consens. 
 
 A continuació intervé el Regidor de Normalització Lingüística, 
senyor Francesc Molina Núñez, per manifestar que la Constitució i l’Estatut 
regulen jurídicament el model de convivència de forma general i en l’àmbit 
municipal es complementa amb el Reglament Orgànic Municipal. 
 
 Un seguit de modificacions legislatives demanaven una actuació 
obligada, però també aprofitar l’ocasió per treballar en millorar-lo. És clar que 
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no s’haurà aconseguit un resultat d’absoluta satisfacció perquè tot és 
manifestament millorable.  
 
 Tot i així, des del Grup Municipal de CiU, i com a part del Govern 
Municipal, creiem que el producte –si se’m permet l’expressió- és d’alta 
qualitat, adequat al model de societat cornellanenca. Un Reglament d’aquestes 
característiques ha de ser útil pels gestors i en aquest cas els polítics i 
treballadors de l’administració. També pels ciutadans ha de representar un 
seguit de garanties dels drets i deures, i en aquesta línia de drets i deures, un 
dels avenços més importants ha estat regular la figura del Síndic Municipal de 
Greuges, per garantir que qualsevol ciutadà o col·lectiu pugui presentar les 
seves queixes en relació a les actuacions municipals que afectin als seus drets 
fonamentals o a les seves llibertats públiques. 
 
 Aquest ROM també recull una voluntat expressada en diferents 
moments, referida al model de relació entre els càrrecs electes, on es diu que 
es mantindrà el respecte personal amb la resta de càrrecs electes. Perquè els 
regidors som la representació directa dels ciutadans i, per tant, també hem de 
ser un cert model en savoir faire i, encara que és lògic aquesta modificació és 
bo que, a més, formi part de la norma, que no sigui només una voluntat, sinó 
que estigui regulat. 
 
 Com deia, els regidors/es som la representació directa dels 
ciutadans/es i, per aquest motiu, quan un regidor tingui reconeguda una 
dedicació plena, se li exigeix amb el nou ROM que la seva dedicació sigui 
absoluta a les seves responsabilitats, sense poder dedicar-se a realitzar altres 
activitats retribuïdes encara que es pugui conceptuar com a ocupacions 
merament marginals. És una garantia en la no interferència d’interessos 
externs respecte de les obligacions del càrrec. 
 
 Un aspecte que ha promogut diferents nivells de discussió política 
en el si del model de societat, ha estat la participació ciutadana, i en aquest 
sentit s’han assolit amb aquest ROM avenços importants, com per exemple, 
regular la possibilitat que els Consells sectorials podran proposar a 
l’Ajuntament, a través de diferents Comissions Informatives, l’adopció de 
mocions respecte del seu àmbit d’actuació pública municipal, i si tenim en 
compte que una moció aprovada pel Ple és d’obligat compliment, vol dir que la 
societat organitzada, a més de fer ús dels representants dels grups polítics 
municipals, també poden ser promotors d’iniciatives que siguin assumides pel 
Govern Municipal, és a dir, que s’obre una porta més perquè els canals de 
participació establerts permetin una millor comunicació d’interessos entre la 
societat i els seus representants polítics. 
 
 En aquest àmbit de la participació, també s’inclou la realització de 
processos de consulta ciutadana als veïns afectats per projectes municipals 
d’obres. Dit d’una altra manera, els veïns afectats podran dir la seva sobre 
variants d’un mateix projecte el qual s’adequarà majoritàriament als 
interessos dels ciutadans afectats. 
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 Amb aquests dos exemples cal dir que la voluntat que reflecteix 
aquest ROM és la de garantir la participació ciutadana, potenciant les regles 
de joc que donen forma al model de societat de la qual formem part. I en la 
voluntat d’aproximació al ciutadà i la seva percepció de l’actuació del Govern i 
de les mancances de les polítiques municipals, també recollirà directament -
tal com regula el ROM- amb una eina de participació múltiple -serà de nova 
creació- que permeti l’aproximació i el coneixement dels processos de la gestió 
municipal, que analitzi les queixes i suggeriments i faciliti la consulta per tal 
de conèixer la valoració de la ciutadania respecte del conjunt de serveis 
municipals, donant prioritat als més universals i els de major proximitat. 
Aquest instrument de participació es vincularà a la potenciació de l’ús i 
coneixement de les tecnologies de la informació i la comunicació.  
 
 Amb aquest conjunt d’arguments i exemples exposats, des del Grup 
Municipal de Convergència i Unió, creiem que s’ha fet una bona feina i s’ha 
obtingut un bon resultat que suma la majoria de sensibilitats i es converteix 
en una eina vàlida, no únicament per a l’administració, sinó, i sobretot, per a 
la ciutadania de forma individual o col·lectiva. Ens hem de felicitar i sobretot 
fomentar l’ús dels diferents canals oberts, per garantir una major i millor 
participació ciutadana, per tant, queda clar que votem a favor. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que és cert que el 
nostre ROM, com ara l’anterior, jurídicament és perfecte, és correcte, per això 
hi ha els serveis que se n’ocupen. És important el que has apuntat en el fet de 
què hi ha hagut diferents ROM i ara estem amb la modificació de 2005, per 
tant, esperem que hi hagin properes modificacions que el portin a millorar, 
perquè és un Reglament Orgànic Municipal que es va modificant i millorant. 
 
 És cert també que en les diferents converses que hem tingut per tal 
de consensuar un ROM, ha hagut la participació de tots els grups municipals, 
ens ha permès treballar amb prou temps i hem discutit i tot anava molt bé. De 
fet, tot anava molt bé fins a l’última reunió on nosaltres vam prendre nota -el 
meu company, perquè jo no vaig poder assistir-hi- i hi havien una sèrie de 
compromisos. 
 
 Aprofitant que vosaltres sabeu que tenim aquesta dinàmica que ho 
comentem a la Secció Local i parlem, doncs ha anat molt bé, per tant, hem 
pogut fer la reunió amb els nostres militants i simpatitzants i els hi hem 
comentat la millora que portava el nou ROM i portàvem el vot favorable 
d’aquest ROM. 
 
 En la darrera reunió hi ha bàsicament tres punts, que volíem  
deixar clars, que ja ens vam trobar que no eren tal com havíem entès i que 
s’havien consensuat i que s’haurien d’haver redactat. 
 
 Un tema molt important era la participació ciutadana en els plens i 
nosaltres utòpicament demanàvem que tothom pogués parlar en el Ple i 
evidentment, vam arribar a entendre que això no es podria fer i que, per tant, 
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podríem arribar a pactar, i veníem a dir que a través de les entitats de 
col·lectius –dues vegades a l’any- podrien parlar seguint els mecanismes. Això 
ha desaparegut, no ho hem trobat, no ha estat incorporat.  
 
 Un segon tema, molt important per a nosaltres, era el fet de la 
nostra obsessió sobre el tema dels plens a porta tancada, ja que actualment és 
potestat de l’Alcalde demanar-ho, nosaltres enteníem que si hi havia perill per 
als regidors/es d’aquest Consistori, es fes a porta tancada, però també vam 
demanar que seria millor que abans de començar el Ple parléssim de com 
evitar que fos a porta tancada, i aquest punt tampoc està incorporat i segueix 
sent potestat de l’Alcalde decidir si el Ple es fa a porta tancada. 
 
 El tercer punt és sobre els mitjans de comunicació local. Nosaltres 
demanem repetidament la imparcialitat dels mitjans de comunicació local i 
demanàvem que hi hagués un organisme. Vam arribar a entendre que podria 
haver-hi una Junta de Portaveus, a sol·licitud de qualsevol dels portaveus 
municipals o de l’Alcalde –si fos el cas- podríem demanar una Junta de 
Portaveus explícita per parlar sobre mitjans de comunicació en el cas que fos 
necessari, i parlar sobre El Cornellà Informa, de Ràdio Cornellà o de qualsevol 
mitjà, i això tampoc ho hem trobat. 
 
 Què hem après de tot això?, doncs que en les properes reunions 
demanarem que hi hagi una secretària/ri, algú que prengui nota del que s’està 
parlant, del que es diu que es valorarà o no es valorarà, per tal de què a 
l’última instància no ens trobem que allò que ens crèiem que estaria recollit, al 
final no ho ha estat. 
 
 D’altra banda, també s’ha de reconèixer -i reconeixem- que aquest 
ROM és millor que el que hi havia, que hi ha millores substancials amb la 
Sindicatura de Greuges de Cornellà que hem aprovat en el punt anterior, i 
també hem recordat que havíem fet propostes en aquesta línia i després, el 
segon punt respecte del qual també estem contents és que s’ha consolidat el 
fet de què els nostres sous públics seran publicats any rere any. Això és una 
altra millora que ajudarà a la transparència, que prou falta ens fa a tots ja que 
tal com es diu que la vida política està una mica desprestigiada, doncs com a 
mínim, a nivell local, millorem la situació. 
 
 Per aquests punts, i ara per ara, com que s’obre el període 
d’al·legacions, esperem que hi hagin al·legacions en algun d’aquests punts. 
Desconec- i possiblement m’equivoco- que no podrem millorar cap d’aquests 
tres punts que hem marcat, però si en el període d’al·legacions ho podem fer, 
ho farem. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
diran molt poca cosa, no farem aquí un al·legat embafador de les bonances del 
Reglament, perquè després de l’exposició brillant del Regidor d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, no direm molt més. 
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 Estem contents que s’hagin acceptat algunes de les nostres 
propostes -no totes-. També entenem que quan és una negociació –com he dit 
abans- de persones amb diferents inquietuds i ideologies, no es pot esperar tot 
i d’alguna manera ho entenem, esperant que amb el temps passi com amb el 
Defensor del Ciutadà, que s’accepti.  
 
 A nosaltres ens ha quedat en el tinter una cosa que havíem 
demanat també mitjançant moció, que era la participació reglada de la 
ciutadania, encara que jo no tenia molt clar com es podia fer i he entès quan 
s’ha explicat, que potser podia ser un conflicte això que la ciutadania 
participés en el Ple. 
 
 Hem de seguir treballant en això i no ho deixo a l’oblit, però aquest 
Reglament és símbol de bona voluntat i de seguir treballant. No estem 
contents del tot, no piquem de mans, no diem que és meravellós, però podia 
ser pitjor. 
 
 Acte seguit intervé la Regidora del Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que potser començarà com ha 
acabat la companya del PP. 
 
 Nosaltres votarem a favor perquè veiem que són més les coses que 
hem aconseguit entre tots/es, que no les coses que cada grup polític ha deixat 
pendent en la negociació. 
 
 És clar que aquesta vegada –com a mínim- jo ho he viscut per 
segona vegada. Hem partit d’un tarannà diferent, hem partit d’una voluntat 
explícita de treballar colze a colze, i això jo ho agraeixo molt –per part de la 
persona que feia la ponència, per part del senyor Sergio Fernández- i que ens 
ha possibilitat a tots/es poder parlar contínuament, revisar i alhora també 
moltes vegades, els uns als altres ens anàvem convencent de què la proposta 
que fèiem era, més o menys adequada o que tenia, més o menys possibilitats. 
 
 Penso que en total hem guanyat força, és molt millor el ROM que 
tenim ara que el que teníem abans, no només per les incorporacions de la part 
legal que tocava fer, per exemple sobre el tema del transfugisme s’havia de fer i 
per tant, això no és cap mèrit de negociació, sinó més aviat perquè els que 
hem anat sempre, o hem tingut la possibilitat d’anar sempre i seguir tot el 
procés de discussió, hem vist que realment hi havia un ambient de diàleg i de 
buscar una voluntat de consens i de conscienciar-nos els uns als altres. 
 
 Malgrat tot, ja sabeu també que el nostre Grup ha parlat sempre de 
la participació, de donar un pas més en el ús de la participació directa a la 
ciutadania. Sabem que els ciutadans/es poden fer preguntes a cadascú de 
nosaltres, ens poden venir a demanar alguna cosa perquè la transportem als 
Consells o qui vingui al Consell sectorial també pugui parlar, però creiem que 
és possible regular també la participació de la ciutadania en els plens. 
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 La nostra proposta era força concreta, “que puguin participar una 
vegada que se sàpiga quin és l’ordre del dia, que siguin entitats de Cornellà i 
que parlin d’aquests punts o aspectes de l’ordre del dia i d’una manera molt 
concreta”, per tant, tampoc demanàvem massa. 
 
 Sabem que això pot causar un cert enrenou en la nostra manera de 
percebre la fiscalització dels ciutadans/es, però esperem que més endavant es 
puguin anar aprofundint aquests aspectes, que no ens fa dir que estem en 
contra sinó tot el contrari, ja que creiem que és un bon ROM, que l’ampolla 
està més que mig plena i, per tant, ho aprovem gustosament, malgrat aquestes 
petites coses o aquestes coses que per a nosaltres sí que són importants en 
quant a la participació directa. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que 
evidentment votaran a favor i la veritat és que fins a l’última reunió pensàvem 
que tots votarien a favor. 
 
 Amb ERC ens està passant, almenys a mi, una cosa molt estranya, 
que és que quan tingui una reunió jo també demanaré que s’aixequi acta i 
que, a més, se signi abans d’anar-nos, perquè normalment el Portaveu en 
aquest moment en funcions d’ERC entén tot el contrari del que entenen la 
resta de grups i és clar, ell pren nota i els altres també. I confrontant les notes 
de l’última reunió, les nostres notes eren completament diferents a les seves i 
no m’estranya,  de vegades, perquè no acaba d’entendre els mecanismes 
d’aquest Ajuntament, i ho acaba de demostrar ara quan diu que és l’Alcalde 
qui decideix si el Ple és a porta tancada o a porta oberta, i no és l’Alcalde, sinó 
que és el Ple, som els regidors d’aquest Ple i això ja se li va explicar al 
representant d’ERC en la Comissió, i ho va entendre, però bé, si no ho va 
entendre, els altres grups tenim un problema que és que hem de fer pedagogia 
en cada una de les reunions que fem. 
 
 En quant als mitjans de comunicació, vam quedar que no feia falta 
recollir-lo perquè la Junta de Portaveus podia parlar dels mitjans de 
comunicació locals en qualsevol moment, i en qualsevol Junta i va dir que sí. 
Una altra cosa és que no sé què va apuntar perquè a l’última reunió havia 
perdut les notes o se les havia deixat i, a més, no tenia el redactat perquè 
encara ningú li havia donat el redactat, perquè no sé què li havia passat i 
venia sense cap redactat, per tant, tenim un problema per arribar a acords i 
un problema –perdoneu- d’una mica de serietat a l’hora d’enfocar els temes. Si 
els temes no es porten preparats, si s’envien els papers però no se’ls passen, 
doncs és clar que tenim un problema a l’hora de discutir i arribar a acords.  
 
 Respecte del tema de parlar en els plens, tots vam apuntar que 
havíem quedat que no, i vam fer una discussió llarguíssima, entre altres coses 
perquè acaba dient que totes les entitats de la població es posin d’acord per fer 
dues preguntes a l’any –no sé com, ni de quina manera, perquè és bastant 
complicat-. Vam dir que era impossible i vam quedar així, i no sé què va 
apuntar ERC, entre d’altres coses perquè no coincidia ni el que vaig apuntar 
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jo, ni el que havia apuntat Sergio Fernández, ni Francesc Molina, ni Miquel 
López, i potser els quatre estem en una altra línia. El representant del PP si 
que hi era quan tots vam treure les notes i no coincidia cap amb les del 
representant d’ERC. 
 
 Potser sí que tenim un problema i el que s’ha de fer -quan tinguem 
una reunió en ERC- és redactar l’acta i signar-la en aquell moment, potser sí, 
perquè haig de dir que abans de l’última reunió, estava convençut que seria 
un ROM que aprovaríem per consens, perquè quan vam sortir va ser aquesta 
la impressió que vaig tenir jo i la resta de grups, i som nosaltres els que no 
entenem la vostra posició en aquest moment. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que en resposta a la 
intervenció del senyor Martínez, en tot cas hem millorat en una cosa, i és que 
tenim un acord i la propera vegada algú imparcial que prengui acta del que es 
diu, i llavors no seran ni les meves notes ni les teves notes ni les notes de 
l’altre, en tot cas seran unes notes imparcials d’una persona que pren acta del 
que es diu. 
 
 Nosaltres som seriosos en la nostra feina, si més no, intentem ser-
ho, i ens esforcem. Pel que fa a això de la pedagogia, doncs potser sí a vegades 
falta pedagogia, i no pedagogia, ja que vosaltres porteu molts anys fent de 
regidors i nosaltres no en portem tants. Però una cosa és el protocol que es fa 
servir i que ens equivoquem administrativament, jurídicament o que ens 
saltem alguna cosa i l’altra és dir-nos que no som seriosos en la nostra feina o 
que diem A i després diem B. No és aquest el cas, i per això hem fet la 
intervenció explicant exactament què vam entendre, què tenim a les nostres 
notes, i com que les vostres no hi són, no hi ha un acta imparcial i, en tot cas, 
simplement és això, i no ens acuseu de ser poc seriosos en la nostra tasca. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que ressaltaria varies coses, la primera és que 
òbviament la reforma de qualsevol estatut o reglament, quan es fa després de 
molts anys es perfecciona i òbviament aquest Reglament dintre d’uns anys, 
segurament s’haurà de perfeccionar, per obligació jurídica o perquè s’hagin 
incorporat noves pràctiques i les vulguem incorporar en el nostre Reglament. 
 
 Aquest Reglament jurídicament és sòlid i incorpora tota una 
actualització de la legislació que en aquests moments afecta als municipis, ja 
que en el fons no podem anar més enllà, perquè no tenim ni la independència 
ni l’autonomia per regular jurídicament allò que no podem regular, però crec 
que sí que fem vàries coses que són importants.  
 
 En primer lloc, incorporem coses que passen de forma ràpida, que 
no s’han explicat, però que crec que donen també un cert toc de modernitat i 
d’afectació a la nova situació que es viu en el país o a allò que assenyalen les 
polítiques de proximitat i que estan relacionades -en un cas- amb un article 
que és la renúncia al tractament protocol·lari dotat per la Llei –formulat des de 
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l’Alcaldia, perquè no va haver cap Grup municipal que formulés això- la qual 
cosa pot semblar una tonteria, però crec que no ho és si mirem en el fons què 
representa això i l’actitud que representa. 
 
 Com abans s’ha comentat per part del Grup d’ERC, -jo també ho 
comparteixo- de pràctiques quotidianes incorporades ja en aquest Ple, que 
s’incorporin en la nostra actuació, en el nostre codi d’actuació que és el 
Reglament Orgànic Municipal, em sembla correcte. Només  fer un matís a la 
senyor Pilar Albiol i és que els sous només es publicaran quan siguin 
modificats en el Ple, mentrestant no es publicaran cada any.  
 
 Crec que la incorporació de totes aquestes pràctiques quotidianes 
que tenim, està bé que quedin reflectides en el Reglament, a l’igual que la 
creació de la Sindicatura Municipal de Greuges, -com hem comentat abans-. 
Vull detenir-me en el tema de la participació, i haig de dir que han hagut 
poques propostes innovadores, menys la formulada  pel Grup Socialista –ho 
haig de dir així- perquè la resta de fórmules que s’han plantejat són fórmules 
que es plantegen avui en dia en totes els municipis, uns amb millor i altres 
amb pitjor fortuna. 
 
 Hem incorporat una cosa que em sembla important i és que totes 
les entitats d’aquesta ciutat que participin a través dels Consells sectorials 
podran fer elevar o podran elevar a aquest Ple les seves propostes mitjançant 
acords que vagin a les Comissions Informatives.  
 
 La meva pregunta és: ¿i els ciutadans anònims i els ciutadans 
passius i els 88.000 ciutadans més que no estan organitzats en la nostra 
ciutat, com arribem a ells?, ¿ens hem plantejat aqueixa reflexió?.  
 
 Nosaltres hem plantejat dues propostes que recull aquest 
Reglament. Una és que quan parlem dels projectes d’obres en àmbits concrets, 
ho faran els ciutadans/es, cosa que com a pràctica quotidiana ja es venia fent, 
la incorporem al Reglament Orgànic Municipal, perquè això ja sabem com 
funciona. 
 
 Comencem una experiència innovadora que possiblement ens porti 
a molts o a alguns mals de cap, però crec que s’ha d’aproximar la política 
municipal a això, a l’aspecte més anònim, als ciutadans que en aquests 
moments no participen ni en les entitats ni participen de la vida pública 
d’aquesta ciutat, i és el que està plantejat en el ROM de fer –i que a més la 
Junta de Govern haurà d’ampliar i reglamentar i que jo ja vaig explicar al mes 
de gener-  la intenció de vincular la consulta a unes tres-centes famílies de la 
ciutat escollides de forma aleatòria, no només de la valoració dels serveis 
universals que presta aquest Ajuntament, sinó d’un fluix d’informació, entre 
queixes i suggeriments del funcionament de l’Ajuntament, i això és pedagogia, 
i això sí que és intentar, amb totes les seves dificultats i complexitats, arribar 
als ciutadans que no estan organitzats. 
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 També ho volem vincular a l’ús de les noves tecnologies perquè 
creiem que les noves tecnologies ens poden permetre fer que accedeixin els 
ciutadans d’una forma pràctica a aqueix coneixement i, a més, puguin 
participar i conèixer a què es dedica l’Ajuntament. Ho dic perquè aquest és un 
tema important que s’ha sobrevolat i que en el temps ja veurem si funciona o 
no, però que òbviament va més enllà del que és que algú pugui venir al Ple a 
preguntar.  
 
 Podem consultar en tots els plens que permeten això, què és això al 
final, lamentablement, en el que s’acaba convertint i, per descomptat, els que 
no participen són els ciutadans/es anònims i no organitzats, i crec que és a 
aquests als que hem d’intentar arribar i, en aquest sentit, no ha hagut cap 
esforç d’intentar anar més enllà de les pròpies orientacions que tenim tots els 
partits, de les quatre coses que hem de fer per a la participació, posem i ja 
està, doncs no!. La meva preocupació –i ho he explicat en moltes ocasions- és 
com arribem als ciutadans anònims, a aquests ciutadans que són passius i 
que els hem d’explicar per què fem les coses i que ho han d’entendre, i això 
costa molt, no és una labor només de qui està aquí, dels que estem aquí, sinó 
de molta més gent que s’han d’implicar i això ho recull aquest Reglament. 
 
 Aquest és un tema que posarem en marxa, que ho vaig explicar al 
mes de gener i que es recull com un element de participació en la vida 
municipal i en la valoració i afectació als serveis municipals més universals, i 
dic universals perquè és difícil que una família pugui jutjar com funcionen els 
Serveis Socials si no hi ha un coneixement, serà difícil. 
 
 Però hi ha altres coses que sí que poden ser canals d’informació, 
però sobretot de rectificació per part de la pròpia organització municipal, per 
fer les coses molt millor, i per a això és pel que ha de servir el canal de la 
participació, no per altres coses, ja que per fer política ja estem nosaltres, 
sempre ho he dit perquè per això som elegits, i els altres estan perquè fem 
millor les coses, per als ciutadans que estan organitzats i per als que no. 
 
 Això és una mica el que aquest Reglament Orgànic Municipal també 
planteja en la seva mesura, amb certa humilitat, però òbviament amb una 
certa ambició de fer les coses de forma bastant diferent, perquè es notarà. 
 
 Agraeixo el to d’intervenció de tots els Grups Municipals. Arbitrar 
un marc de convivència sempre és complicat, perquè significa que tots hem de 
fer renúncies, però crec que tot i la posició del Grup d’ERC –que puc entendre- 
penso que tots hem treballat per elaborar un bon marc de convivència i un 
bon marc d’actuació política que és el nou Reglament Orgànic Municipal.    
 
    
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Vots en contra: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 18.- Adopció de mesures de conciliació de la vida familiar amb 
la vida política.  
 
 MOCIÓ 
 
 “Com a conseqüència dels Principis establerts per la Unió Europea 
per aconseguir la igualtat real entre homes i dones en els àmbits econòmic, 
social i cívic, la legislació reguladora del personal al servei de les 
Administracions Públiques catalanes ha adoptat una sèrie de mesures per 
afavorir la conciliació del treball amb la vida familiar. 
 
 Atès que aquesta Alcaldia també considera necessari l'establiment 
de diferents mesures, dins l'organització municipal, tendents a facilitar a tots 
els Regidors i Regidores d'aquesta Corporació la conciliació de la seva vida 
familiar i personal amb l’activitat política. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia, entenent que l'adopció de mesures 
d'aquesta naturalesa s'emmarquen dins de l’àmbit de la potestat 
d’autoorganització municipal, proposa al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

 Primer.- Adoptar el compromís d’incorporar, gradualment i 
progressivament, diferents pautes d’actuació municipal de bones pràctiques, 
relacionades amb la conciliació del temps de l’activitat política amb el temps 
familiar i personal del conjunt de Regidors i Regidores d’aquest Ajuntament. 
 
 Segon.- Incorporar, com a primeres pautes d’actuació tendents a 
aconseguir aquesta finalitat, les mesures d'organització següents: 
 

1. Que en la convocatòria de tot tipus de reunions municipals 
s’indiqui, no solament l’hora d’inici, sinó també el temps de la seva 
duració. 

 
2. Adoptar les mesures oportunes per propiciar que l’activitat pública 

de gestió impulsada des de l’Ajuntament finalitzi a les 21 hores. 
 
3. Establir l’obligació de totes les Àrees polítiques municipals 

d’adoptar les mesures de programació que resultin necessàries per 
fer possible compatibilitzar la vida personal i la vida pública, 
respecte de la presència institucional en tot tipus d’activitats 
promogudes per les entitats ciutadanes durant els caps de setmana. 

 
4. Modificar el règim de les sessions ordinàries del Ple d’aquesta 

Corporació acordat en sessió plenària celebrada el dia 19 de juny de 
2003, en el sentit d’establir que les sessions ordinàries que el Ple 
celebra amb periodicitat mensual, que seguiran tenint lloc l’últim 
dijous no festiu de cada mes, es convoquin a les 19 hores en el Saló 
de Sessions d’aquest Ajuntament o lloc habilitat a l’efecte. 

 
 Tercer.- Comunicar el present acord a tots els Regidors i Regidores 
d’aquesta Corporació, així com als Caps dels diferents Serveis municipals, als 
efectes escaients.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la Moció manifestant que quan tots nosaltres reivindiquem que 
hi ha d’haver una conciliació laboral i familiar, resulta que els que ens 
dediquem a aquesta tasca, a aquesta responsabilitat, no conciliem res, ni la 
vida laboral ni la familiar. 
 
 Vaig participar durant algun temps en una Comissió del Pla 
Estratègic de Barcelona, i personalment vaig estar molt interessat en 
participar-hi ja que parlava de la conciliació laboral i familiar. 
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 Aleshores, hem d’iniciar un camí, com altres vegades ho hem fet en 
altres temes, per tant, el que obrim avui és un camí, que és el que planteja la 
Moció, per intentar fer aquesta conciliació. 
 
 Això està lligat també amb el dia que jo vaig ser escollit Alcalde, 
perquè a partir d’aquell dia vaig explicar a tothom que, com a mínim, dels 
quatre caps de setmana, jo volia tenir un per a mi i per a la meva família. Ho 
vaig explicar perquè no volia trobar-me que si aquest cap de setmana era el 
meu i estava passejant per la ciutat, alguna entitat o algú digués que: “no ve a 
veure’ns i està passejant per la ciutat o està dinant amb un amic”. 
 
 Ho explico perquè tots sabem el que això significa, aquesta 
responsabilitat, i no la d’Alcalde, sinó la dels regidors, que no acaba avui sinó 
que és tota la setmana. Ho vaig plantejar i, a més a més, ho intento fer perquè 
tots els que estem aquí som persones i les persones es nodreixen de moltes 
més coses que de l’activitat política. 
 
 Per això he plantejat d’una forma -no sé si encertada o no- el que 
diu en el pacte del temps, d’iniciar una sèrie de mesures que vagin destinades 
una mica, a dotar-nos nosaltres mateixos d’unes obligacions i d’uns 
comportaments, i espero que en el futur –sobretot també en alguns temes que 
no estan regulats jurídicament- ens puguin facilitar que el fet de tenir algunes 
condicions en moments excepcionals, d’haver d’abandonar la política per 
després tornar-hi, no vagi en contra dels teus interessos. Això no és una cosa 
que estigui al nostre abast, però espero que en el futur totes aquestes 
circumstàncies també es vagin graduant. 
 
 Per tant, es planteja una sèrie de mesures que podran ser 
ampliades en funció del que els grups municipals considerin més oportú, però 
crec que hem d’iniciar aquest camí, que és un camí evidentment difícil de 
poder-lo traslladar a la pràctica i de poder traslladar-lo a un paper si es volen 
concretar algunes mesures, però aquesta és la intenció.  
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que aquest és un 
problema que patim tots els que ens dediquem a la política, i celebrem que 
prenguis la iniciativa de mirar de conciliar la vida familiar amb la política, i 
esperem que tots posem una mica de la nostra part perquè així sigui. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que el seu Grup 
també vol felicitar aquesta millora, per les primeres aprovacions per conciliar 
la vida familiar i política, i perquè també hi ha la laboral, i llavors amb tot 
plegat ja no saps ben bé quan vas ni quan vens. 
 
 Afegir que molts dels punts que es plantegen, -de fet el primer- el 
que seria l’hora d’inici i acabament d’una reunió, és qüestió de gestió del 
temps. S’utilitza en moltes empreses i és normal la gestió del temps, ja que el 
que no pot ser és que convoquin una reunió a les 12 hores i no sàpigues a 
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quina hora acabaràs, perquè als que no estem tot el dia a l’Ajuntament, ens és 
més difícil i també pels que tenen dedicació total o parcial o el que sigui, doncs 
també és necessari. 
 
 Per la resta de coses, entenem que el plenari a les set de la tarda no 
serà una dificultat per als ciutadans/es d’assistir-hi, i entenem que pot ser un 
bon horari començar a les set de la tarda, per tal de poder tornar més d’hora a 
casa. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per felicitar al senyor Alcalde, per tenir 
la valentia de presentar aquesta Moció. 
 
 A vegades, tots els homes marquen uns horaris –m’heu de permetre 
ser una mica feminista- que moltes vegades en reunions de dones ho hem 
exposat i hem treballat per pal·liar aquest fet, però no només a nivell de 
l’Ajuntament, sinó també s’hauria de transmetre als partits polítics.  La 
majoria d’aquests horaris estan fets amb pensament d’home i acaben molt 
tard i això ens ha afectat a les dones. Penso que ara comencen a donar-se 
compte, com és en el cas del senyor Alcalde i per això el felicito, també donar 
les gràcies, sobretot en nom de les famílies. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Regidora Delegada de Serveis Socials, 
adscrita a l’Àrea de Salut Pública, Consum i Benestar Social, senyora Elisa 
Corral Lozano, per manifestar que agraeix aquesta Moció i esperem que això 
sigui més ambiciós, perquè també sabem que és un tema molt complex.  
 
 De fet, la vida política i la familiar són conceptes bastant 
irreconciliables, per les coses que has dit i per altres, ja que també hi ha 
situacions molt diverses d’edat, de situacions familiars, etc., o sigui que és un 
tema complex, perquè si a tu et va bé que el Ple comenci a les set, a mi, per 
exemple, em talla l’hora dels deures dels nens, són tonteries però hi ha moltes 
coses a tenir en compte i, en tot cas, pensem que és obrir un camí però 
esperem que tot el Ple i tot el Consistori en consens sigui molt més ambiciós 
amb aquest tema. 
 
 
 Finalment pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que quan el 
senyor Alcalde va dir que faria aquesta Moció, tenia dubtes de què arribés a 
ser escrita, perquè -tal com heu dit vosaltres- és molt complicat intentar 
compaginar les dues coses i també com ha dit la Portaveu del PP, perquè la 
política és una cosa que ve amb mentalitat d’home i d’home quan la dona 
estava a casa i, per tant, ja anava bé moltes vegades que la reunió s’allargués 
una mica, per tant, crec que no solament pel tema de conciliació sinó que 
marca un canvi en aquest sentit de feminizar una mica la vida política.    
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 19.- Modificació de l’acord plenari adoptat el dia 31 de juliol de 
2003, pel qual es nomenaven representants municipals en els Consells 
Escolars dels centres docents públics de nivell no universitari d’aquest 
municipi. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Per acord plenari adoptat el dia 31 de juliol de 2003, i com a 
conseqüència de la nova organització derivada de la Corporació sorgida de les 
Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia  25 de maig anterior, aquest 
Ajuntament va designar representants municipals en els Consells Escolars 
dels centres docents públics de nivell no universitari d’aquest Municipi. 
 
 Atès l’escrit tramès pel Tinent d’Alcalde i Regidor de l’Àrea 
d’Educació, Societat del Coneixement, Relacions Ciutadanes, pel que proposa 
el canvi del Tinent d’Alcalde i Regidor, senyor Sergio Fernández Mesa, per la 
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Regidora, senyora Glòria Récio Díaz en els Consells Escolars de tres escoles 
d’infantil i primària. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Modificar l’acord plenari adoptat el dia 31 de juliol de  
2003, pel qual es nomenava com representant municipal en els Consells 
Escolars dels centres docents públics de nivell no universitari d’aquest 
Municipi, pel que fa les escoles d’infantil i primària CEIP Suris, Ignasi Iglesias 
i Sant Miguel, al Tinent d’Alcalde i Regidor, senyor Sergio Fernández Mesa, en 
el sentit de nomenar com a representant municipal en els Consells Escolars de 
les esmentades escoles, a la Regidora, senyora Glòria Récio Díaz. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord als Regidors afectats, pel seu 
coneixement i efectes, així com a la Direcció de l’Institut Municipal d’Educació 
i a les escoles afectades.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que aquesta Moció és per modificar el 
nomenament del representant Municipal en uns Consells Escolars en els 
quals estava designat el Regidor, senyor Sergio Fernández Mesa, i ara serà la 
Regidora, senyora Glòria Récio Díaz. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
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Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 20.- Aprovació de l’acord marc de condicions de treball del 
personal d’aquesta Corporació, pel període comprés entre l’1 de gener de 
2004 i el 31 de desembre de 2007, i donar la conformitat al projecte de 
pacte de condicions de treball del personal laboral de l’Ajuntament i dels 
Organismes Autònoms. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist el projecte d'acord de condicions de treball pel personal 
d'aquest Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms pel període 2004-
2007, elaborat per la “Taula de Negociacions” constituïda el passat  31 de 
març de 2004 com a conseqüència del resultat de les negociacions que han 
tingut lloc entre la Representació de la Corporació i del Personal  i preacord  
signat entre ambdues parts el passat dia 11 de gener de 2005, que va ésser 
ratificat en l’Assemblea de tot el personal, 
 
 Atès que per al personal funcionari el projecte s’emmarca dintre del 
que preveuen els articles 30 i ss. de la Llei 9/1987, de 12 de juny, referent als 
òrgans de representació, determinació de les condicions de treball i 
participació del personal al servei de les Administracions Públiques, de 
conformitat amb el que preveuen els articles 225 i ss. del Decreto 214/1990, 
de 20 de juliol del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals 
 
 Atès que el personal laboral de l'Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms resten adherits a aquest acord marc, en funció de la proposta 
acceptada per la Corporació en data 31 de març de 2004, i es proposa un 
annex com acord que desenvolupa determinats aspectes que s'han de 
contemplar en el seu pacte específic, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa al Ple Municipal l’adopció del següent  
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ACORD 
 

 Primer.- Aprovar l’acord marc de condicions de treball del personal 
d’aquesta Corporació, pel període comprés entre l’1 de gener de 2004 i el 31 de 
desembre de 2007, que s’adjunta i que forma part integrant del present acord. 
 
 Segon.- Donar la conformitat al projecte de pacte de condicions de 
treball del personal laboral de l’Ajuntament i dels Organismes Autònoms, pel 
període comprés entre l’1 de gener de 2004 i el 31 de desembre de 2007, que 
s’adjunta i que forma part integrant del present acord, facultant al Sr. Alcalde  
d’aquest Ajuntament per la seva subscripció formal.” 
 

 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que es va negociar el conveni pel període 
de 2004-2007 entre el personal funcionari,  laboral i aquesta Corporació. 
 
 Fonamentalment, entre les mesures i acords més importants, 
òbviament, estaven els temes econòmics i que afecten a la clàusula de revisió 
salarial que garanteix l’IPC per als treballadors/es d’aquest Consistori. 
 
 Així mateix s’amplia el dret de guarda legal dels infants que estava 
establert legalment fins als sis anys i s’incorpora que serà fins els vuit anys. 
 
 També es fa una millora del tema relacionat amb la Guàrdia 
Urbana, d’una sèrie de conceptes que hi ha en aquests moments. Aquests 
conceptes que tenien una periodificació diferent, es concentren de forma anual 
i, per tant, el que es fa és consolidar-se dintre de les retribucions de la 
Guàrdia Urbana. 
 
 D’altra banda, es modificarà la valoració dels treballadors/es 
socials, familiars, professors/es de música i els agents i caporals, guàrdies de 
barri de la Guàrdia Urbana. 
 
 Es creen unes comissions tècniques per estudiar alguns assumptes, 
i diria que aquesta és la part més important que té el conveni, perquè en cada 
conveni que s’han anat negociant, s’ha anat reduint els problemes que hi 
havia i, per tant, es fa cada vegada més difícil treballar sobre aspectes 
generals, ja que els generals ja estaven assumits des del principi de la 
negociació. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no té res a dir 
sobre el conveni quan és aprovat per totes les parts. 
 
 No vull donar moltes enhorabones avui, no sigui que “se os suba los 
humos a la cabeza”, però felicitar-vos perquè finalment hi ha un principi 
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d’entesa amb el tema de la Guàrdia Urbana que ¡Déu n’hi do! els anys que es 
porta arrossegant. 
 
 Hi ha una cosa que sí m’agradaria preguntar sobre els 
endarreriments, contestant el Sr. Alcalde que això sempre es garanteix tot. 
 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 21.- Moció del Consell Municipal de la Dona de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat del 8 de març i sobre les recomanacions del Comitè 
de Nacions Unides sobre la discriminació contra la dona. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Un any més, el vuit de març, celebrem el Dia Internacional de la 
Dona. Una data que ens ha de servir a tots i totes no sols de records, sinó 
també de reflexió i per encarar un món d’esperança i d’il·lusió millor per a 
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tothom, de posar sobre la taula la situació discriminatòria de les dones, 
encara avui dia, en ple segle del coneixement i la globalització. 
 
 El 26 de juliol de 2004 el Comitè de l’ONU contra la Discriminació 
de la Dona, va fer públic el seu últim informe sobre l’Estat espanyol. El comitè 
sent preocupació especial per la persistència de la discriminació cap a les 
dones, arrel de la violència de gènere. D’altra banda, segons el Comitè, 
determinats sectors de dones, com les immigrants i les gitanes, pateixen 
discriminació i desavantatges addicionals. 
 
 El Comitè es mostra especialment preocupat per l’increment del 
nombre de dones assassinades a mans de les seves parelles, que segons dades 
del Congrés General del Poder Judicial va experimentar l’any passat un 
increment d’un 59% respecte a l’any anterior. 
 
 Altres motius d’alarma expressats pel Comitè són l’increment del 
tràfic de dones i nenes a l’Estat espanyol i l’escassa protecció de les dones 
sol·licitants d’asil per persecució per motius de gènere. 
 
 Per a pal·liar aquestes reocupacions, el comitè de l’ONU contra la 
Discriminació de la dona formula una sèrie de recomanacions al Govern 
espanyol, que haurien de ser posades en pràctica. 
 
 Mesures que òbviament també han de ser assumides pel Govern 
català i la societat en general. 
 
 En aquest sentit, el municipi de Cornellà de Llobregat vol afegir el 
seu testimoni a totes aquelles declaracions que es facin per a frenar la 
discriminació i la violència contra les dones i ha de contribuir a promoure la 
posada en pràctica de les recomanacions de l’ONU per tal que els drets 
humans de les dones siguin una realitat  a l’Estat espanyol i a tot el món. 
 
 Per tot això, es proposa que el Ple de l’Ajuntament de Cornellà de 

Llobregat a proposta del Consell Municipal de la Dona de l’Ajuntament de 
Cornellà adopti els següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Condemnar la violència contra les dones i la discriminació 
en que es bassa, tot fent seves les preocupacions i recomanacions del Comitè 
de Nacions Unides contra la Discriminació de la Dona, i posar en pràctica les 
recomanacions en el marc de les seves competències. 
 
 Segon.- Demanar al Govern de Catalunya i al Govern de l’Estat 
espanyol  que informi la ciutadania sobre les conclusions del Comitè contra la 

PROPOSTA D’ACORD 
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Discriminació de la Dona de l’ONU i que posi en pràctica totes les 
recomanacions plantejades per aquest organisme internacional. 
 
 Tercer.- Traslladar aquest acord al Govern de l’Estat espanyol, als 
Grups parlamentaris del Congrés i del Senat, al Govern de Catalunya, als 
Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya i a les entitats 
municipalistes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del  el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
breu explicació del contingut literal de la Moció. 
 
 A continuació intervé  la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que estan d’acord 
totalment, però em trobaré més tranquil·la si faig una reflexió sobre dues 
qüestions. 
 
 La primera és que se’ns faci arribar les recomanacions que ha fet 
l’ONU, que no les tenim. 
 
 La reflexió és sobre el tant per cert, que em sembla digne de repetir 
aquí i que no s’ha dit. Respecte a l’any 2004 hi ha l’increment d’un 59% més 
de morts de dones. És una situació que, sense entrar en dates ni en governs 
diferents –que és una cosa en la que hem d’estar tots els partits units- això va 
a més i, per tant, aprofito també per tornar a fer la petició del pis d’acolliment 
per maltractaments a Cornellà al que el Partit Popular s’ha compromès, només 
era això.  
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
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Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 1.- Moció del Grup Polític Municipal del Partit Popular, referida 
a instar a l’Estat i la Generalitat a establir mecanismes de compensació 
interterritorial i cooperació supramunicipal, per posar a l’abast dels 
ajuntaments els recursos econòmics necessaris per atendre les noves 
necessitats generades per la immigració. 
 
 MOCIÓ 
 
 “L’inici d’un procés extraordinari de regularització d’immigrants 
il·legals provocarà un increment de la pressió migratòria sobre la nostra 
societat, per efecte, tant del reagrupament familiar com de l’efecte crida –
vinculat aquest alhora a la regularització en si mateixa i al manteniment de 
l’arrelament com mecanisme permanent de regularització-.  
 
 Sigui quina sigui la valoració que aquest procés ens mereix, és 
evident que ara mateix ja patim als nostres municipis un fort creixement de la 
població beneficiària dels serveis socials, educatius i sanitaris. En relació als 
serveis socials, els ajuntaments –en funció de la seva població- tenen 
importants responsabilitats, compartides amb l’administració autonòmica. 
Tampoc podem oblidar els problemes que aquest creixement de la immigració 
provoca en la gestió urbanística, en les polítiques d’habitatge o en la seguretat 
ciutadana. 
 
 Els ajuntaments han de gestionar aquesta complexa realitat que 
engloba qüestions com l’habitatge (degradació urbanística), el treball, 
l’educació o les relacions cíviques de convivència. 
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 S’ha afirmat amb raó que les governs locals són els principals 
agents quotidians de la gestió dels processos d’integració de la població, de 
tota la població (autòctona i nou vinguda). 
 
 En aquest sentit hem de recordar el compromís del Govern Zapatero 
de proporcionar a les corporacions locals recursos addicionals per atendre les 
noves necessitats provocades pel creixement de la immigració. 
 
 La realitat hores d’ara és molt diferent. De cada 100 euros que 
dediquen els ajuntaments a la integració, només 1 euro procedeix de l’Estat. 
 
 Considerem que els ajuntaments no poden assumir aquestes noves 
responsabilitats sense recursos addicionals, que no poden procedir d’un 
increment de la pressió fiscal local, donat que els impostos locals són 
fiscalment regressius i a més no s’acoblen fàcilment al creixement econòmic. 
 
 Si volem garantir uns serveis socials, un urbanisme i una política 
d’habitatge de qualitat i més seguretat per a tots, és indispensable que tant 
l’Estat com la Generalitat proporcionin més recursos als ajuntaments. 
 
 Per tot això el sotasignat, de conformitat amb allò que disposa 
l’article 106 del Decret legislatiu 2/2003, de 28  d’abril, pel qual s’aprova el 
Text Refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya presenta, per tal 
que sigui inclosa a l’ordre del dia de la propera sessió plenària de la 
Corporació i sotmesa a debat i votació, la següent  
 

PROPOSTA D’ACORD 
 
 Primer.- Instar l’Estat i la Generalitat a establir mecanismes de 
compensació interterritorial i cooperació supramunicipal, per posar a l’abast 
dels ajuntaments els recursos econòmics necessaris, per atendre les noves 
necessitats generades per la immigració, sense que això repercuteixi en un 
increment de la pressió fiscal local, ni en una retallada de la qualitat o de 
l’abast dels serveis assistencials. 
 
 Segon.- Trametre una còpia de la present resolució al Parlament de 
Catalunya i a les Corts Generals, així com a la presidència del Govern de 
Catalunya i a la presidència del Govern d’Espanya.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que el mes passat vàrem presentar la Moció del Consell 
d’Immigració que es va aprovar i que esperem es posi en funcionament el més 
aviat possible.  
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 Coherents amb el que ja hem demanat, que és un Consell 
d’Immigració en el que participem tots, i quan dic tots dic la ciutadania, les 
administracions, i els grups polítics. Crec que per fer les coses es necessita 
diner i, per tant, nosaltres és el que hem fet, demanar mitjans perquè entenem 
que el fluix d’immigració que està venint als nostres ajuntaments no es pot 
costejar des dels impostos dels ciutadans, ha de venir d’altres llocs, ells han 
de rebre l’atenció que se’ls ha de donar com a persones, però tampoc pot 
recaure en els contribuents que ja bastant carregats estan. 
 
 Per tant, nosaltres sol·licitem que s’atengui allò que hauria d’haver 
estat fet des de fa temps, des de les entitats de l’Estat i de la Generalitat. 
 
 Hi ha unes esmenes del Grup Socialista, que no tinc cap 
inconvenient en acceptar-les, ja que són de conceptes, de paraules i, potser, 
de a veure qui ho està fent millor en aquest tema, i com he dit, mantindré en 
aquests temes que toquen tan a prop i que són tan problemàtics i perquè 
ningú m’acusi que el que s’està vivint en la immigració és usat pel Partit 
Popular, per a res, només per intentar solucionar-lo, jo acceptaré tot, solament 
em permetreu una barreja en el primer paràgraf que heu fet. 
 
 Entenc que el que diu aquí: “L’inici d’un procés extraordinari de 
regularització d’immigrants il·legals ...”, potser, faci una mica de mal, i ho 
retiro. Vostès em proposen un canvi que diu que “Des de fa uns anys 
l’increment de la immigració ...”, i bé, ni per l’un ni per l’altre, comencem en 
“L’increment de la immigració...” i així no tindrem cap inconvenient en 
acceptar tot el que posa. 
 
 També voldria fer una reflexió i és que tinc unes dades del diner que 
ve de l’Estat envers la Generalitat. No sé si la sol·licitud des de la Conselleria 
de Benestar serà suficient, que és per pensar-ho i jo no les diré aquí, encara 
que les portava, però no les llegiré perquè -com he dit- no vull entrar en la 
dinàmica de qui ho està fent millor o pitjor, però les tinc aquí i les poso a la 
vostra disposició per si  s’ha de reclamar a la Conselleria de Benestar Social de 
la Generalitat, però si aqueixes dades que tinc són correctes, crec que també 
haurem de reclamar a l’Estat. 
 
 Per tant,  ho deixo en aquest punt, i vosaltres sereu qui prendreu 
aqueixa decisió. No tinc res més a dir llevat que accepto les esmenes amb 
aquesta petita variació. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que és evident que 
l’administració municipal està fent un esforç per poder solucionar el problema 
de la immigració, només cal veure les aglomeracions que hi ha cada dia en 
l’Oficina d’Atenció al Ciutadà. Aquest és el punt més visible, però hi ha altres 
estaments que ho estan suportant i és lògic que es demani a la Conselleria de 
Benestar i Família que ajudi a finançar aquest esforç, per tant votarem a favor 
de la Moció. 
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 Tot seguit pren la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que votaran a favor. 
Sobretot voldria remarcar la part negreta que ha estat incorporada, en el sentit 
que ja existeix un compromís des del Govern de l’Estat dintre dels 
pressupostos generals, en el qual la Conselleria de Benestar i Família ha de 
rebre una partida per aquest tema i, si no m’equivoco ve quantificada al 
voltant de vint milions d’euros, que aniran a parar als diferents ajuntaments 
en funció dels diferents ratis, per tant, aprofitar per dir que la negreta 
incorporada em sembla perfecta. 
 
 Seguidament intervé la Regidora del Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que no dirà res de nou. Estan 
d’acord en què allò que està previst, s’apliqui, i si la Conselleria de Benestar 
Social i Família, que és la que ha de fer aquest tràmit de donar els diners a 
l’Ajuntament, per tal que pugui atendre aquests casos,  doncs que ho faci. 
 
 De totes maneres, des del nostre parer, en el concepte en general no 
estaríem totalment d’acord, perquè creiem que s’ha de fer per a tots els serveis 
nous que es creïn en un ajuntament, o sigui, per a totes les situacions noves, 
no només per al cas específic de la immigració –que en aquest cas és així- però 
hi ha més situacions noves i això comportarà en definitiva tenir una nova Llei 
de finançament, que és la que s’està debatent en aquest moment. O sigui, que 
està bé que s’apliqui, i si hi ha partides, que arribin al lloc que han d’arribar, 
que és el que hem estat demanant sempre des del món municipal. 
  
 Finalment pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que no hi 
ha cap problema per treure “Des de fa uns anys ...”, entre d’altres coses 
perquè nosaltres hem fet aquestes esmenes, no amb l’idea de veure qui ho fa 
millor, ni molt menys, no és la nostra intenció, sinó de poder aprovar-la i 
treure allò que podia a alguns fer-nos una mica de “coseta”. A més a més, fer 
l’aclariment que si hi havia unes partides pactades –em sembla que va ser el 
Grup d’ERC- el normal era reclamar això en concret, que això sí que existeix i 
són diners que poden venir i, per això, aqueixa modificació, però per res més, i 
per tant no hi ha cap problema per acceptar això. 
 
 
 
 VOTACIÓ: 
 
 Sotmesa a votació l’esmena presentada pel Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
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Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 Després d’això la Moció queda redactat en els termes següents: 
 
 
 “L’increment de la immigració il·legal fa que els Ajuntaments 
suportem un fort creixement de la població beneficiària dels serveis socials, 
educatius i sanitaris. En relació als serveis socials, els ajuntaments – en 
funció de la seva població- tenen importants responsabilitats, compartides 
amb l’administració autonòmica. Tampoc podem oblidar els problemes que 
aquest creixement de la immigració provoca en la gestió urbanística, en les 
polítiques d’habitatge o en la convivència ciutadana. 
 
 Els ajuntaments han de gestionar aquesta complexa realitat que 
engloba qüestions com l’habitatge (degradació urbanística), el treball, 
d’educació o les relacions cíviques de convivència. 
 
 S’ha afirmat amb raó que els governs locals són els principals 
agents quotidians de la gestió dels processos d’integració de la població, de 
tota la població (autòctona i nou vinguda). 
 
 En aquest sentit hem de recordar el compromís del Govern de 
l’Estat, recollit en els pressupostos generals d’aquest any, de proporcionar a 
les Corporacions Locals recursos addicionals, mitjançant les Comunitats 
Autònomes, per a atendre les noves necessitats provocades pel creixement de 
la immigració. 
 
 Considerem que els ajuntaments no poden assumir aquestes noves 
responsabilitats sense recursos addicionals, que no poden procedir d’un 
increment de la pressió fiscal local, donat que els impostos locals són 
fiscalment regressius i a més no s’acoblen fàcilment al creixement econòmic. 
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 Si volem garantir uns serveis socials, un urbanisme i una política 
d’habitatge de qualitat i més seguretat per a tots, és indispensable que tant 
l’Estat com la Generalitat proporcionin més recursos als ajuntaments. 
 
 Els Grups Municipals, de conformitat amb allò que disposa l’article 
106 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya presenta, per tal que sigui 
inclosa a l’orde del dia de la propera sessió plenària de la Corporació i sotmesa 
a debat i votació, la següent 
 
 

PROPOSTA D’ACORD 
 
 Primer.- Instar a la Conselleria de Benestar i Família, de la 
Generalitat de Catalunya, a transferir als ajuntaments les partides previstes 
en els pressupostos generals de l’Estat, per aquest fi.  
 
 Segon.- Trametre una còpia de la present resolució a la Conselleria 
de Benestar i Família, al Parlament de Catalunya i a les Corts Generals, així 
com a la presidència del Govern de Catalunya i a la presidència del Govern 
d’Espanya.” 
 
 
 
 VOTACIÓ: 
 
 Sotmesa a votació la Moció resultant de l’esmena presentada pel 
Grup Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores Carmen Romero López, Elisa Corral 
Lozano i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 



96 

 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Polític Municipal del Partit Popular, referida 
a instar l’Ajuntament de Cornellà per tal que elabori una ordenança 
reguladora de la contaminació per soroll i vibracions i un mapa de 
capacitat acústica del municipi.  
 
 MOCIÓ 
 
 
 “La Disposició addicional sexta de la Llei 16/2002, de 28 de juny, 
catalana de Protecció contra la Contaminació Acústica estableix l’obligatorietat 
de què els municipis catalans disposin de la seva pròpia ordenança municipal 
en aquesta matèria. Així el redactat de la citada disposició estableix: 
 
 “els ajuntaments de municipis de més de cinc mil habitants han 
d’aprovar les ordenances reguladores de la contaminació per soroll i vibracions 
d’acord amb aquesta Llei, en el termini de tres anys a comptar des de la data 
d’entrada en vigor d’aquesta llei, i traslladar-les al Departament de Medi 
Ambient.”  
 
 Tanmateix l’article 9 apartat 5 de l’esmentada llei diu que els 
ajuntaments han d’aprovar el mapa de capacitat acústica, en el mateix termini 
de tres anys. Els mapes de capacitat acústica són instruments que assignen 
els nivells d’immissió fixats com objectius de qualitat en un territori 
determinat. Cal ressenyar que la Llei estableix la divisió del territori en zones 
perquè els aspectes relatius al soroll siguin tingut en compte a l’hora de 
planificar les activitats. 
 
 Els ciutadans poden tenir accés al mapa de capacitat acústica i, per 
tant, a conèixer els diferents nivells de protecció sonora de llur municipi. 
 
 Els municipis de menys de mil habitants poden delegar la gestió 
directa d’aquesta competència al consell comarcal o, a una altra entitat local 
supramunicipal. El mapa de capacitat acústica només es pot modificar quan 
es produeixin canvis en l’ordenació urbanística o el planejament viari. 
 
 La data per aprovar aquesta ordenança finalitza el proper 11 
d’octubre de 2005. L’esmentada llei es va publicar en el DOGC 3675, d’11 de 
juliol de 2002 i la seva entrada en vigor es va produir als tres mesos de la seva 
publicació. 
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 Per tot això Ysabel Espinosa Fernández regidora-portaveu del Grup 
Municipal Popular a l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat d’acord a l’article 
102 de la Llei Municipal i Règim Local de Catalunya presenta, per a ésser 
presentada al proper consell plenari, la següent 
 
 

MOCIÓ 
 
 Primer.- Instar l’Ajuntament de Cornellà per tal que elabori, de 
conformitat amb la Llei 16/2002 de 28 de juny, una ordenança reguladora de 
la contaminació per soroll i vibracions. 
 
 Segon.- Instar l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat perquè, de 
conformitat amb l’esmentat text legal, elabori un mapa de capacitat acústica 
del municipi.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que porten una moció que, per llei, l’11 d’octubre de 2005, aquest 
Ajuntament haurà de complir, ja que és l’obligació dels ajuntaments, 
d’adaptar-se a la Llei de sorolls i vibracions. 
 
 Ens ha comentat el senyor Alcalde en la Junta de Portaveus que 
sembla ser que s’està treballant l’obligació de l’Ajuntament de Cornellà de fer 
un mapa situant les zones sorolloses, que l’Ajuntament ja està treballant en 
això, i tornem a mostrar la nostra manera d’entendre la política i és que si hi 
ha un compromís de l’Ajuntament -i per això se’m va demanar que retirés la 
Moció des de la Junta de Portaveus, i jo vaig dir que ho faria aquí- de fer-nos 
arribar l’abans possible, abans que finalitzi el termini perquè aquest 
Ajuntament compleixi per llei allò que ha de fer, nosaltres la retirarem. 
 
 També vull dir que el Grup del Partit Popular de Catalunya, ha 
presentat a la Mesa del Parlament, en data de 2 de juny de 2004, una 
proposició no de Llei instant al Consell Executiu a aprovar les disposicions de 
desplegament de l’esmentada Llei 16/2002, i ho haig de dir i vull dir-lo aquí, 
que el tripartit ha votat en contra. Per tant, si hi ha el compromís de fer-nos 
arribar aqueix estudi i si de veritat s’està treballant en això, nosaltres no 
tenim cap inconvenient en retirar-la i esperar els resultats d’aquest estudi. 
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que ja li va dir que estan treballant en això, i no des de fa 
quinze dies, sinó que s’està treballant des de fa temps. Fa més de tres anys ja 
es van fer unes primeres propostes i s’està treballant amb elles, per tant, això 
es complirà i no hi ha cap problema que quan estigui conclòs  aquest estudi, 
es faci arribar a la Comissió Informativa pel seu coneixement. 
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 Després d’això la Moció es retira per la Portaveu del Grup 
Municipal del PP. 
 
 
 
 3.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere.  
 
 Tot seguit el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, informa que 
des de l’últim Ple del mes de febrer, dues dones han estat mortes víctimes de 
la violència de gènere, la qual cosa fa un total de 14 dones i un menor, 
víctimes d’aqueixa violència.  
 
 
 4.- Precs i preguntes 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que en el Ple del mes 
passat vaig fer una pregunta sobre el cost de la recollida selectiva 
d’escombraries, i voldria saber si se’m podria contestar en aquest Ple. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme i Habitatge, per manifestar que en 
aquests moments tenim el servei de recollida orgànica implantat per a 14.000 
habitants, amb un cost anual de 61.750,72 euros, recollint 375 tones, això 
ens comporta un retorn del cànon d’eliminació de 3.885,- euros, la qual cosa 
significa un major cost anual de recollida de residus de 57.825,75 euros. 
 
 En el cas d’implantar-ho a tota la ciutat, el cost del servei 
ascendiria a 224.034,61 euros, calculant des de l’Àrea Metropolitana una 
recollida orgànica total de 2.155,- tones, que suposaria un retorn del cànon de 
22.742,- euros, per la qual cosa tindríem un sobrecost en la recollida de 
residus anual de 201.292,61 euros. 
 
 Les dades anteriors, que responen a l’informe emès per l’Àrea 
Metropolitana de Medi Ambient, deixen clar que si féssim la recollida orgànica 
en tota la ciutat tindríem un sobrecost anual de 201.292,61 euros, per tant, la 
dada donada per ERC, de què no fer-la li representa un cost a la ciutat de 
720.000,- euros és totalment falsa. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que han presentat 
dues preguntes per a aquest Ple, ja no les contesteu en paper?. En tot cas les 
anuncio.   
 
 La primera pregunta diu el següent: 
 
 “Davant la reforma, ja iniciada de la plaça Pallars, voldríem saber: 
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 1.- Si el Govern té la intenció de fer-ne una plaça dura. 
 2.- Si el Govern té la intenció de procedir a reformar-la, respectant 

l’arbrat existent? 
 3.- I, en cas contrari, què en pensa fer dels arbres?” 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme i Habitatge, per manifestar que rebran 
la resposta per escrit, que no serà, ni més ni menys, que una còpia de l’acta de 
la Comissió Informativa del dia 16 de març, en la qual, vaig explicar amb 
plànol sobre la taula, quines es farien allà, el procés que s’havia desenvolupat 
per fer les obres, que era pels veïns, i ho vaig fer perquè vaig dir que sortiria 
un full com aquest. Per tant, l’únic que rebreu serà l’acta –que no he portat 
perquè encara no està feta- de la reunió de la Comissió Informativa. Suposo 
que les explicacions que vaig donar van ser suficients perquè el representant 
d’ERC no va fer preguntes, per tant, amb el que vaig dir, amb l’acta teniu 
prou. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert, 
com a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per exposar la segona 
pregunta que diu el següent: 
 
 “Em sabut per la revista Cornellà Informa del mes de febrer que 
l’Ajuntament de Cornellà ha presentat un seguit de propostes recollides al 
projecte marc per la recuperació del riu Llobregat, respecte a la recuperació 
del tram del riu que passa per la nostra ciutat. 
 
 Voldríem saber quines són les propostes presentades?.” 
 
 Tot seguit pren novament la paraula el senyor Antonio Martínez 
Flor, com a Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme i Habitatge, per manifestar 
que són coses que ja hem explicat, i són el tema de la passarel·la, el tema de 
major accessibilitat i sobretot que tornin a deixar tot allò com ho vam deixar 
nosaltres quan vam gastar els cent mil i escaig euros del Fons Europeu, per 
tant, també us passem per escrit. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
fer un apunt sobre aquest tema, i dir que això obeeix a un estudi que es va fer 
des de la Mancomunitat de Municipis, demanat en el seu moment pel Consell 
Comarcal fins a Olesa de Montserrat. 
 
 Per primera vegada tenim un estudi que no concreta actuació per 
actuació, però sí que diu i defineix quin seria el volum d’actuació per 
recuperar el riu. 
 
 Així es va presentar al Consell Comarcal i a partir d’aquell moment 
es van començar a fer gestions en la Conselleria de Medi Ambient i a la 
Conselleria de Política Territorial i el Ministeri de Foment. 
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 Per part del Consell Comarcal s’ha presentat una proposta de fer un 
Consorci i, a partir d’aquí, és quan es comença a treballar –perquè estem 
parlant d’una inversió de vint-i-tres mil o vint-i-cinc mil milions de pessetes- 
que necessitaríem per a aquest projecte. Per tant, queda molt de temps, o 
sigui, que no serà ni l’any que ve ni dintre de dos anys. 
 
 Del que parla en concret la notícia apareguda en El Cornellà 
Informa, sobre aquest tema, ho dic per puntualitzar, és que no és tan sols 
d’un projecte que afecta a Cornellà. 
 
 A continuació pren novament la paraula la senyora Pilar Albiol i 
Gilabert, com a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per fer dos precs. 
 
 El primer prec va en la línia de diferents preguntes que hem fet 
aquests darrers mesos. Al mes de gener vam demanar al Tinent d’Alcalde 
d’Interior i Comerç, el llistat dels espais cedits per part de l’Ajuntament a 
diferents entitats, institucions i associacions. 
 
 Ens va fer avinent en la seva resposta que el que existia era un 
Inventari general, que comprenia tota la relació de béns de domini públic, 
béns comunals i béns patrimonials, i que, redactar el que nosaltres 
demanàvem suposaria la paralització de les tasques administratives de 
l’Ajuntament. Per això, en el mes següent vam dir que no volíem paralitzar res, 
i que féssiu arribar allò del qual ja disposàveu que ja ho veuríem. 
 
 Com no ho hem rebut –he de dir, perquè no m’ho diguis- i ja sé que 
en l’última Comissió Informativa, al senyor Salvador Colomines li vas dir que 
estàveu esperant la finalització del 2004 per lliurar-lo, i ell deia i nosaltres 
diem que lliuren el del 2003 i ja lliurareu el del 2004 quan el tingueu. Volem 
un llistat perquè existeix, esteu dient que existeix. Hi ha hagut la pregunta del 
mes de gener, del mes de febrer i ara hem presentat una instància en què 
demanem exactament el mateix que hem demanat en els altres dos mesos. 
 
 Per silenci administratiu entenem que la resposta està a la nostra 
disposició, llavors, preguem que se’ns faci arribar la informació. 
 
 Molt bé, diu el senyor Alcalde, és un prec. 
  
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Salvador Colominas Tutusaus, per manifestar que el prec fa referència 
a l’acusació que  se’m va fer al plenari passat respecte a què el meu llenguatge 
podia ser masclista-sexista. No entenc jurídicament com es va poder fer un 
prec, quan amb el ROM actual els precs només es poden realitzar dirigits a 
l’Alcalde, al Tinent d’Alcalde o al Regidor que l’Alcalde designi. No entenc 
perquè vas permetre que es pogués fer un prec directament a mi, quan el ROM 
ho prohibeix jurídicament.  
 
 Les crítiques que en aquell moment es van fer, les accepto 
voluntàriament, entre altres coses crec que no eren en terminologia sexista, si 
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de cas, reconec, i crec que sempre quan hi ha una crítica, encara que 
jurídicament no estigués ben dirigida, les crítiques un les ha de reflexionar i 
les ha d’intentar assimilar, però crec que les dues Mocions que vam presentar, 
la terminologia no era sexista ni masclista, únicament, sí que potser entrava  
en detalls personals, que tal com s’entén ara la política correcta sobraria. Per 
la qual cosa crec políticament que el que és correcte és no entrar en fer 
valoracions personals, accepto aquesta crítica,  però no pel fet de què això fos 
masclista. 
 
 El prec que avui faig va dirigit a l’Alcaldia, ja que ella és la 
responsable del Cornellà Informa, tal com afirma, i és que hem detectat que 
aquest mitjà de comunicació municipal, sí que utilitza un llenguatge sexista. 
 
 En el número del mes de febrer del 2005, a la plana cinc, s’evita 
parlar dels ciutadans i en lloc es parla de la ciutadania, dels portaveus en lloc 
dels portaveus i les portaveus, dels guanyadors, en lloc de les persones 
guanyadores –pàgina 12 i 19-, la candidatura, en lloc del candidat –plana 12-, 
la joventut, en lloc dels joves –pàgina 13 en tres ocasions-, fins arribar a un 
total de 38 irregularitats sexistes –com a mínim- que esperem que es 
resolguin, encara que el Dia de la Dona Treballadora ja hi hagi passat. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que han 
passat uns precs per escrit, i com són precs, no sé si els contestareu ara o 
després.  
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que no ja que són precs. 
 
 Els precs diuen el següent:  
 

“1r. c/. Frederic Soler cruïlla amb la Miranda. Sol·licitem que es 
col·loqui de nou el mirall panoràmic que facilitava la visibilitat als 
conductors i que sembla ser se l’han endut. 

2n. Plaça Almeda la Vella. Suggerim la possibilitat de col·locar quatre 
palmeres en l’esmentada plaça, reiteradament sol·licitades pels 
veïns/es. 

3r. Avinguda del Maresme entrada Sant Ferran. Sol·licitem facin visible 
el senyal de direcció prohibida que provoca diàriament confusió en 
els conductors.” 

 
  
 “Volem presentar les queixes rebudes de varis veïns/es del barri 
Almeda que s’han adreçat a nosaltres per comunicar-nos la seva preocupació 
sobre la insuficiència del servei mèdic local. Atès que a l’anar a sol·licitar 
metge de capçalera després d’un trasllat domiciliari s’han trobat que el “cupo” 
està complet i els desvien al CAP Martí i Julià. 
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 De tots és sabut que el barri d’Almeda ha crescut molt en els 
darrers anys i segueix creixent, per la qual cosa entenem que els seus serveis 
han de créixer igual. 
 
 Pels motius exposats preguem es prenguin les mesures necessàries 
perquè es reforci el servei mèdic i amb això l’atenció als veïns/es d’aquest 
barri en una cosa tan important com la sanitat.”    
 
 Continua amb l’ús de la paraula la senyora Espinosa, per 
manifestar que li agradaria afegir en un d’ells que ha fet varis punts de 
suggeriments. Són precs però són suggeriments dels veïns que ens arriben a 
nosaltres, i demano que se m’accepti perquè és una cosa que no crec que ho 
sapigueu i és que hi ha un forat en la vorera de la carretera d’Hospitalet, 
davant el número 76, que és bastant perillós. M’han dit que l’altre dia  va 
caure una senyora, i encara que jo crec que s’està arreglant aquella zona, el 
que demano és que es col·loqui aquella rajola perquè, a part que no hi ha 
molta llum, és un forat bastant perillós. 
 
 Després portava una pregunta, que se m’ha passat també, sinó 
l’hagués fet per escrit, sobre una resposta del Departament d’Urbanisme que 
se li ha fet a un ciutadà de Cornellà, i m’agradaria saber com està aquest tema 
d’un contenciós, que sembla ser que li ha posat l’Ajuntament per haver posat 
una tanca per unes queixes d’aquest veí o d’un col·lectiu de veïns. Aquest 
senyor sembla ser que encapçalava la petició d’una protecció en una finca 
ubicada a la carretera d’Esplugues, 134-136. Jo no he tingut temps d’anar a 
veure’l i els veïns m’han demanat que pugi a veure’l perquè sembla ser que 
allò és un abocador on llencen tota mena de coses. Parlo pel que se m’ha dit, 
m’agrada, abans de fer els precs o les preguntes, anar al lloc i veure’l però no 
m’ha donat temps, no puc arribar a tots els llocs. Per això pregunto com està 
aquest tema perquè sembla ser s’ha interposat un contenciós, no sé per què. 
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per dir a la senyora Espinosa que ja li contestaran. 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i quaranta-cinc 
minuts, de la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


